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    AKCE ROKU 2025
15.1.    Klub malých Dubáčků - návštěva u zvířátek v ZŠ
20.2.    Klub malých Dubáčků - malování na textil
1.3.    Masopust
10.4.    Klub malých Dubáčků - Velikonoční dílna
12.4.-10.5.   Galerie Pošta - výstava
30.4.    Pálení čarodějnic
1.5.    Dubské prvorepublikové slavnosti s T. G. Masarykem
17.5.    Klub malých Dubáčků - Den rodiny
31.5.     MŠ Dubá - Pohádkový les
17.5.-14.6.   Galerie Pošta - výstava
21.6.-19.7.   Galerie Pošta - výstava
červen   Dětský den v Deštné
5.7.    Letní slavnosti
12.7.    Divadlo pro děti
19.7.    Taneční večer v Nedamově 
26.7.-23.8.     Galerie Pošta - výstava
2.8.    Taneční večer v Nedamově 
8.-9.8.   31. Mezinárodní jazzové dny Evy Pilarové Dubá - Nedamov
17.8.    Divadlo pro děti
23.8.    Taneční večer v Nedamově 
30.8.-27.9.   Galerie Pošta - výstava
8.-13.9.   8. Dubské dřevosochání
13.9.    Dny evropského dědictví
28.9.    8. Svatováclavský běh městem Dubá
4.10.-1.11.   Galerie Pošta - výstava
říjen     Klub malých Dubáčků - Drakiáda
30.10.    Klub malých Dubáčků - Podzimní dílna
1.11.    Klub malých Dubáčků - Dušičkový průvod
14.11.    ZŠ Dubá - 52. ročník Běhu 17. listopadu
30.11.    Rozsvícení vánočního stromu v Dubé
30.11.-31.12. Galerie Šatlava - Vánoční výstava
5.12.    Klub malých Dubáčků - Mikulášská nadílka

V průběhu roku sledujte webové stránky města www.mestoduba.cz a městský facebook, kde budeme informovat o jednotlivých 
akcích, včetně těch, které nejsou uvedeny v kulturním kalendáři.

Fo
to 

Ja
ro

mí
r K

oš
ťá

l



Dubáček | leden 2025

3z radnice

Vydává: 
Město Dubá
IČO: 00260479
web: www.mestoduba.cz
e-mail: podatelna@mestoduba.cz
registrace: MK ČR E 12210
ročník: XXVII.
datum vydání na webu: 2.1.2025
uzávěrka je vždy 18. v měsíci 
náklad: 850 ks

Redakce: 
Zpravodaj Dubáček
Masarykovo náměstí 138
471 41 Dubá
e-mail: dubacek@mestoduba.cz

Redakční rada:
Zuzka Martínková (šéfredaktorka, 
sazba, grafická úprava)
Markéta Myšková
Pepa Středa (obrazový redaktor)
grafický návrh: VLHAdesign
tisk: Tiskárna Irbis Liberec

Redakční rada neodpovídá za obsah 
zaslaných článků, vyhrazuje si právo 
články krátit.
Příspěvky obdržené po uzávěrce ne-
musí být ve zpravodaji otištěny.

Ceník inzerce:
Celá strana A4 ..................2 000 Kč
1/2 strany A4 .....................1 000 Kč
1/4 strany A4 ........................ 600 Kč
1/8 strany A4 ........................ 400 Kč
1/16 strany A4 ...................... 200 Kč
uvedené ceny jsou včetně DPH.

Na obálce: 
Výklenková kaplička na Nedvězí
foto © Pepa Středa 

MĚSÍČNÍK INFORMACÍ Z DUBÉ A OKOLÍ

Vážení čtenáři městského zpravodaje,  

dovolte mi v úvodu roku 2025 popřát Vám především pevné zdraví, veselou 
mysl a pozitivní pohled na každodenní radosti a starosti života. 

Závěr roku 2024 mně osobně přišel mnohem více hektický, než kterékoliv 
roky předtím… jako by všichni chtěli vyčistit stoly od pracovních povinností, 
restů z uplynulého roku a snad i něco málo nahnat na začátek roku násle-
dujícího. S povděkem jsem tady 20. prosince vyskočil z pracovního tempa  
a naordinoval si povinný odpočinek.

Přes vánoční svátky a při setkání s kolegy jsme si všichni malinko postěžo-
vali na shon a rychlost současného života, proto jsme si dali jen jedno předse-
vzetí, které budeme spolu kontrolovat a společně dodržovat – a to zpomalit… 
všechno… ten každodenní kolotoč v práci, tu honbu za úspěchy a zážitky,  
a že se budeme více radovat z obyčejností všedních dní.

Přeju každému z Vás, abyste ze všech předsevzetí, které máte napsané, 
nebo pouze v hlavě, vybrali jen jedno, a tomu věnovali svou sílu. A nebo se 
připojte k tomu našemu. :-)

Závěrem si dovolím poděkovat všem kolegům z městského úřadu za spolu-
práci, hledání řešení a vzájemnou podporu.

Úspěšný rok 2025 přeji všem.

Martin Fuxa
místostarosta

Portrétní fotografie pana místostarosty, která tentokrát doprovází jeho úvodní slo-
vo, je výsledkem práce dětí ze 6. třídy naší základní školy. Ve velkém formátu byla  
k vidění při prosincové výstavě v Galerii Pošta, věnované osobnostem Dubska.  
Autory vystavených prací byly děti ze ZŠ Dubá, MŠ Dubá, Dětského domova Dubá - 
Deštná a místní pobočky ZUŠ Doksy. 
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středa 16.00 – 18.00 h
čtvrtek 15.00 – 17.00 h
kontakt: Bc. Lucie Matysová
487 870 201, knihovna@mestoduba.cz

Veškeré potřebné informace můžete 
najít na webových stránkách České 
pošty www.ceskaposta.cz 

ORDINACE 
PRAKTICKÉHO 
LÉKAŘE
Masarykovo náměstí 140/3
DubMed s. r. o. 
MUDr. Hana Středová
MUDr. Jiří Klement

objednaní pacienti: 
PO, ČT, PÁ 7.30 - 12.30 
ÚT 14.00 - 17.00
ST 7.30 - 11.00
telefonické konzultace a nemocní  
s horečnatým (infekčním) onemoc-
něním:
PO, ČT, PÁ 12.30 - 13.30
ÚT 17.00 - 18.00
ST 11.00 - 12.00
Provoz pro zvané: 
ST 12.00 - 13.30 administrativní práce  
s objednanými pacienty 
Odběry:
PO, ST, ČT, PÁ - 7.30 - 9.00 po před-
chozím objednání
telefony: 483 704 729, 722 763 072
e-mail: info@dubmed.cz
web: www.dubmed.cz – zde si lze ob-
jednat elektronický recept na chronic-
kou medikaci

LÉKÁRNA DUBÁ 
Masarykovo náměstí 139
PO, ST, ČT, PÁ 8 – 14 h
ÚT 8 - 13 a 13.30 - 18 h
SO 8 - 12 h
tel. 487 870 139, lekduba@seznam.cz

MĚSTSKÝ ÚŘAD DUBÁ

NEVÁHEJTE NÁS KONTAKTOVAT
vedoucí údržby města Dubá
Monika Šimonová 
tel. 723 258 285 
koordinator@mestoduba.cz

MĚSTSKÉ LESY DUBÁ
odborný lesní hospodář
Ing. Josef Štveráček
tel. 607 851 462 
lesni.hospodar@mestoduba.cz

lesník Městských lesů Dubá
Zbyšek Stibor
tel. 606 904 093

starostka
Ing. Irena Žalovičová, 
tel. 725 071 130
starostka@mestoduba.cz

místostarosta
Martin Fuxa DiS
tel. 725 733 608, 
mistostarosta@mestoduba.cz

tajemník
Bedřich Janďourek
tel. 606 372 922
tajemnik@mestoduba.cz

sekretariát, podatelna
Leona Maříková
tel. 487 870 201 
sekretariat@mestoduba.cz
podatelna@mestodubacz

hlavní účetní
Ing. Marcela Pražáková, 
tel. 487 870 201 
ucetni1@mestoduba.cz

fakturantka
Kristýna Houžvičková
tel. 487 870 201  
fakturantka@mestoduba.cz

správa domů a bytů
Martina Šepsová
tel. 728 168 134
sepsova.martina@mestoduba.cz

ekolog, městský zpravodaj
Zuzana Martínková
tel. 724 857 243
ekolog@mestoduba.cz

vedoucí stavebního úřadu
silniční správní úřad
Lenka Čermáková
tel. 487 870 201 nebo 487 870 103
stavebni.urad@mestoduba.cz

stavební úřad
Věra Králová
tel. 487 870 201 nebo 487 870 103
stavebni.kralova@mestoduba.cz

poplatky, pojistné události,
přestupky
Veronika Kolomazníková
tel. 487 870 201 
poplatky@mestoduba.cz
infocentrum, kulturní referentka
Bc. Lucie Matysová
tel. 487 870 490
info@mestoduba.cz

POŠTA DUBÁ
Školní 192
PO a ST 10 - 12 a 13 - 18 h
ÚT, ČT, PÁ  8 - 12 a 13 - 16 h
tel.: 954 247 141

ORDINACE 
DĚTSKÉHO LÉKAŘE
Masarykovo náměstí 138, Dubá
MUDr. Zina Ropková, tel. 487 870 183
PO 7.30 - 9.30 
ÚT 10.30 - 12.15 
ČT 7.30 - 11.00 
PÁ 12.00 - 14.00
Tel. do ordinace 487 870 183

SBĚRNÝ DVŮR DUBÁ
Nové město 258
PO, ST 8.30 - 11.00 a 11.30 - 17.00 
ÚT, ČT, PÁ  8.30 - 11.00 a 11.30 - 16.00
SO 8.00 - 11.00 
Zuzana Pabišková, tel. 722 530 449
Zuzana Martínková, tel. 724 857 243
Nepřijímáme odpad podnikatelský, 
ani pocházející a dovezený z obcí, 
které nespadají pod Dubou. 

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
-

BANKOMAT ČSOB
Dotazy, hlášení poruch 800 300 300

investiční a projektová příprava
Hana Jelínková
tel. 606 077 702 
jelinkova.hana@mestoduba.cz

matrika, evidence obyvatel, 
CZECH-POINT
Petra Mečířová
tel. 487 870 201
matrika@mestoduba.cz

NAHLAŠOVÁNÍ PÁLENÍ
Pokud plánujete pálení většího množ-
ství klestu, listí nebo stařiny dopo-
ručujeme oheň nahlásit na stránce   
https://paleni.izscr.cz. Aplikace slou-
ží k ohlášení plánovaného pálení míst-
ně příslušnému Hasičskému záchran-
nému sboru kraje. Povinná evidence je 
pro právnické osoby a podnikající fy-
zické osoby.

POJÍZDNÉ PRODEJNY 
Řeznictví Bandík - po novém roce si 
zde budete moci nakoupit poprvé až ve 
čtvrtek 9. ledna 2025 a pak každý čtvr-
tek v době 8 - 12 h, tel. 724 057 593. 
Prominent - čtvrtý pátek v měsíci  
v době 7.30 až 11.30 h, objednávky na 
tel. 733 539 490
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REKAPITULACE ROKU 2024
Rok 2024 z mého pohledu je především příprava 

velkých investičních projektů jako je rekonstrukce 
autobusového nádraží a snížení energetické ná-
ročnosti budovy ZŠ, konečně dotažené stavební 
povolení na pumptrack, nástup nového pracovníka 
na investice či kompletní revize vyhlášek města 
dle nové legislativy. Tyto záležitosti ovšem nemů-
že běžný občan téměř zaznamenat. Nad rámec 
uvedeného se podařila celá řada dalších větších 
či menších projektů, za kterými je dobré se trošku 
ohlédnout a připomenout si je. Poděkování patří 
všem, kteří se podílejí jak na běžném chodu měs-
ta a údržbě, ale i těm, kteří přispívají nebo vedou 
nové projekty, či zastupitelům, kteří společně roz-
hodují o nejzásadnějších projektech a směřování 
města. Vše zmíněné je totiž potřeba pro to, aby-
chom se posouvali dále, jedno bez druhého nemů-
že efektivně a smysluplně fungovat. 

Webové stránky města 
Nové stránky mají podstatně jednodušší struk-

turu a moderní design, který vychází z erbu města 
Dubá. Jejich důkladná revize, návrh a úprava trvala 
několik měsíců a následovaly ihned po kompletní 
aktualizaci stránek pro kemp Nedamov. Svět se 
mění a webové stránky jsou naší velkou vizitkou 
již svým prvním dojmem. Práce na nich by měla 
být systematická a průběžná, a to se nyní daří, za 
což také děkuji. Podařilo se automaticky propojit 
elektronickou úřední desku s informačním kioskem 
venku na náměstí, a tak již nebojujeme s nedostat-
kem místa na fyzické úřední desce a zároveň je 
zajištěn přístup k potřebným informacím. 

Kemp
Jaro je vždy spojeno i se smrští příprav na další 

sezonu na koupališti a v kempu v Nedamově. A do 
přípravy se svým dílem zapojují snad téměř všich-
ni zaměstnanci úřadu, třeba i účastí na teambuil-
dingu, který spočíval v brigádě v kempu. Martina 
Šepsová umí do příprav řádně šlápnout, za zády 
má celou řadu pomocníků a tak se kromě části 
nových postelí a opravy roštů, na které si zákazníci 
kempu stěžovali, pořídilo i nové ohniště, kuchyňka, 
šlapadlo se skluzavkou nebo povlečení. S velkou 
pokorou jsme museli vyměnit i oblíbené molo, kte-
ré bylo již jen problematicky opravitelné. Ke konci 
roku došlo ke kompletní rekonstrukci elektroinsta-
lace v rámci celého letního kina a opravě vnitřních 
prostor promítárny. V rámci projekcí se osvědčili  
i úplně nové reproduktory a letošní promítání  
v letním kině navštívilo celkem krásných 904 divá-
ků na 17 promítaných filmech. Ke konci roku nám 

také dorazilo doporučení MAS fungující v rámci 
LAG Podralsko na projekt nové sloučené recep-
ce, která by fungovala jako informační centrum,  
a rekonstrukci stodoly.

Strategické dokumenty
Dva velmi důležité dokumenty města Dubá,   

a to je Povodňový plán a Program rozvoje města 
již vzhledem k jejich aktuálnosti a obsahu nemělo 
smysl znovu pouze revidovat, ale zpracovali jsme 
kompletně nové. Poděkování patří všem občanům, 
kteří se zapojili do dotazníkového šetření a do při-
pomínkování nového programu rozvoje. Plánů je 
tam podstatně více, než je finančních prostředků, 
které nám v rámci rozpočtového určení daní cho-
dí, ale i s tím je třeba počítat. Finanční prostředky 
se nám každoročně daří výrazně navyšovat díky 
získaným dotacím a pro celkové plánování a čer-
pání dotací je správně nastavený program napros-
to zásadní, takže v tomto směru není dobré míti 
malých cílů. 

Opravené cesty
Dokončení akce v Luční ulici, následný proces 

kolaudace a vyúčtování dotačně podpořené rekon-
strukce komunikace, ale i budování nové části ka-
nalizace včetně následného převodu na společnost 
SVS je proces administrativně náročný, kterému 
jsme se věnovali v průběhu celého roku a velmi 
pomohl i nástup nové investiční techničky paní 
Hanky Jelínkové.

Na podzim se vrhla na zadání opravy cesty  
v Zakšíně, Deštné a na Panské Vsi. Seznam po-
třebných oprav je dlouhý a i když se snažíme ka-
ždý rok věnovat nezanedbatelnou část rozpočtu  
i na komunikace, stále se potýkáme s neutěšeným 
stavem mnoha místních cest. Tímto patří velké 
poděkování pracovníkům údržby města, kteří se  
o drobnější výspravy starají v průběhu celého roku.

S krajskou správou silnic také opakovaně řeší-
me stav krajských komunikací, kterých tu nemáme 
zrovna málo. Letos došlo k plošné výspravě části 
komunikace u mateřské školky.  

Ke konci prosince jsme dostali skvělou zprávu, 
že byl podpořen projekt na poslední zpracovanou 
bezbariérovou trasu chodníku od hřiště až po auto-
busové zastávky na Novém Berštejně, tam musíme 
nechat vypracovat stupeň projektové dokumentace 
k realizaci a po té začneme soutěžit dodavatele.

Radar v Zakšíně
Zatímco ostrůvek v Deštné je zakázkou ředitel-

ství silnic a dálnic a odpovědí na mnohaleté po-
žadavky na povolení umístění radaru a měření na 

silnici I/9 vedoucí skrz Bukovec, Zakšín a Deštnou, 
umístěný radar v Zakšíně financovalo město Dubá 
a zároveň zajistilo propojení dat, ke kterým bude-
me mít z toho úseku také přístup, i na kriminální 
policii ČR.

Památky
Jedna drobná opravená památka ročně je milým 

standardem a na stavu drobných památek je to 
znát. V roce 2024 vyšla řada na křížek v Bukovci, 
který nádherně prokoukl a dostal kamenný podsta-
vec. Samozřejmě další údržba třeba i před lety již 
restaurovaných nás nemine a na některé ještě řada 
nevyšla, ale i tak jsem ráda, že v této oblasti se 
obnova daří průběžně. V Šatlavě na svůj správný 
čas stále čekají i torza původních soch z Korců.

V Sušárně chmele se snažíme docílit konečné 
kolaudace stavebních prací, kterou značně kom-
plikuje jedna záležitost, a to povinnost propojení 
na centrální pult HZS, ale i s tím si nakonec po-
radíme, započala také obnova dřevěné sušárny  
z Housky, která je významným dokladem chme-
lařství na dubsku.

Možnosti financování Slávie jsme opět ověřovali 
hned několikrát a zatím se nedaří najít vhodný do-
tační titul, snad se situace časem změní.  

Odpadové hospodářství
Rok začal se změnou způsobu svozů komu-

nálního odpadu. Poplatníkům byla přidělena nová 
nádoba a navýšila se frekvence svozu tříděného 
odpadu po městě, naopak snížena byla frekvence 
svážení odpadu směsného. Někteří to kvitovali, jiní 
nadávali, nás k tomuto kroku nutí platná legislati-
va, která po obcích požaduje vytříděnost. Během 
léta se podařilo vhodně doplnit stavy nádob na 
tříděný odpad. Samozřejmě se stále potýkáme  
s notorickými případy vhazování nevhodného od-
padu do nádob, a tak zvažujeme další opatření 
včetně vhodně umístěného kamerového systému. 
Sběrný dvůr je otevřen od pondělí do soboty a tak 
je nepochopitelné, že pár jedinců má za potřebí 
odvážet odpad ze své činnosti do nádob určených 
pro poplatníky v místních částech, o „vychytralých“ 
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rekonstrukcích končících opět naprosto nevhodně 
v popelnicích určených pro běžný komunální odpad 
ani nemluvě. Poděkovat bych chtěla všem, kteří 
tuto změnu berou rozumně, tak jak je, nevymýšlí 
žádné zbytečné kličky a výmluvy. Ať se to může 
zdát některým nepochopitelné, děláme skutečně 
maximum pro to, aby nám náklady na svoz odpadů 
skokově nenarostly, jako tomu bylo před osmi lety.

Díky spolupráci v rámci Dobrovolného svazku 
obcí EKOD se nám podařilo získat dotované 2 
velkoobjemové kontejnery na sběrný dvůr a další 
desítky nádob na papír a plasty (+ kovy a nápojový 
karton) pro použití v domácnostech našich občanů. 
Mít popelnici na tříděný odpad je úplně nejpoho-
dlnější způsob, který výrazně zvyšuje podíl vytří-
děného odpadu. A tak pokud ještě svou popelnici 
nemáte, určitě se neváhejte obrátit na naší Zuzku 
Martínkovou, která se nejen o odpadové hospo-
dářství stará. V rámci svazku máme úspěšně za-
žádáno o další projekt, ve kterém máme další dva 
velkoobjemové kontejnery, vratné plastové kelímky  
a speciální myčku na ně. 

Byty a nebytové prostory
Právě probíhají větší rekonstrukce dvou bytů,   

a to včetně kompletní elektroinstalace a vytápění, 
jeden se nachází v přízemí Českolipské ulice čp. 
64 a v patře Masarykova nám. čp. 45. Po skončení 
prací bude záměr pronájmu řádně zveřejněn.

Odložili jsme nutnou rekonstrukci elektroinstala-
ce v Klubovém domě. Máme zažádáno o dotaci, 
kde jsme prošli již prvním sítem na LAGU Pod-
ralsko a projekt zde byl podpořen. K rekonstrukci 
dojde tedy letos společně s výměnou další části 
oken a venkovních dveří.  Rekonstrukci by potře-
bovala bohužel i střecha.

Školy
Jak mateřské, tak základní škole město poskytlo 

finanční prostředky na realizaci jejich projektů pro-
střednictvím MAS – LAG Podralsko. Škola vymě-
nila osvětlení ve kmenových třídách a školka má 
novou terásku a obnovili se některé herní prvky 
v zahradě. Na základní škole právě probíhá projekt 
dvou odborných učeben, který si předpřipravili, ale 

žádost o dotaci a realizaci si vzalo město Dubá 
plně pod sebe. Děkuji oběma paní ředitelkám za 
spolupráci. Dále se podařilo podat žádost o dota-
ci na velký projekt snížení energetické náročnosti 
budovy, který jsme v průběhu celého roku připravo-
vali, v rámci něho by mělo dojít k obměně topného 
systému, zateplení budovy a výměně části oken 
a repase vstupních dveří, čekáme na schválení  
a v přípravě je stavební projektová dokumentace 
pro realizaci stavby.  

 

Univerzita třetího věku
Pobočka ZUŠ funguje perfektně a na podzim 

jsme v prostorách vedle knihovny v rámci klubu 
seniorů umožnili otevření vzdělávání pro seniory 
a invalidní důchodce. Mám velkou radost, že se 
hned zapojilo 10 občanů, kteří se pravidelně schá-
zejí, poslouchají přednášky a diskutují nad danými 
tématy. Mají za sebou téma ohledně vytváření ro-
dokmenů a na další semestr si vybrali myslivost. 
Univerzitu vede paní Barbara Vítková, která nad 
rámec běžných setkání pořádá pro své studenty  
i velmi zajímavé výlety.  

Technika 
Traktor – podařilo se nám získat dotaci prostřed-

nictvím SZIF a již na tuto zimní sezonu máme při-
pravený nový traktor s radlicí a posypem, který na-
hradí starší kus. Technické záležitosti a komunikaci 
s dodavatelem si vzal na starost pan místostarosta 
Martin Fuxa, za což jsem mu moc vděčná. Ihned 
jak nám bude zkontrolováno doložené výběrové 
řízení a přijde konečné rozhodnutí o přidělené do-

tace, dodavatel dodá i zbytek techniky k traktoru, 
který bude sloužit k údržbě nejen lesních cest.

CAS – obnova techniky probíhá i u hasičů, tímto 
bych chtěla poděkovat Tomášovi Maříkovi za orga-
nizaci dotačně podpořeného projektu rekonstrukce 
vany na jedné z našich starších CAS. Projekt byl 
podpořen z Libereckého kraje, který hasiče pod-
poruje dlouhodobě a dotace se nám daří úspěšně 
čerpat.

Veřejné osvětlení
Právě probíhá instalace části nového veřejného 

osvětlení, termín dodání je až do jara roku 2025 
a po nainstalování všech svítidel bude nezávislou 
odbornou firmou provedena důkladná kontrola sví-
tivosti a zapojení celého systému. 

Jak sami vidíte, projektů je skutečně nespočet 
a to jsem rozhodně nezmínila úplně všechny. Uvi-
díme, jaké změny se na nás ještě navalí, jako na-
příklad reálně hrozící financování nepedagogických 
pracovníků od letošního podzimu. Děkuji všem 
zaměstnancům města, ale i občanům, kteří nás 
informují o některých problémech. Naše městečko 
patří svou rozlohou k těm největším, tudíž nelze 
být všude a zpětná, konstruktivní vazba od Vás 
je velmi důležitá a snažíme se jí v rámci možností  
i řešit. Bohužel, co se týče trvale hlášených oby-
vatel se řadíme k těm menším a v rámci rozpoč-
tového určení daní se nám dostává finančních 
prostředků podstatně méně, než by bylo potřeba. 
S tím si ale poradíme, jen nejde vše naráz.

Irena Žalovičová, starostka

KASTRAČNÍ PROGRAM BUDE POKRAČOVAT I LETOS
V roce 2024 se naše město zapojilo do kast-

račního programu. Využili jsme výzvy Libereckého 
kraje a požádali o dotaci na kastrace. Naší žádosti 
bylo vyhověno. Na jaře jsme nakoupili nezbytné 
odchytové vybavení, přepravní klece a pustili se 
do odchytu ve vytipovaných lokalitách, kde byla 
podle podnětů občanů situace s přemnožením ko-
ček nejhorší. 

Kastrace byly pozastaveny v listopadu, a to ze-
jména z důvodu nedostatečných teplotních pod-
mínek. Abych to lépe vysvětlila. Každá kočka po 
kastraci zůstává v naší péči nejméně 6-10 dnů,  
a to v návaznosti na její zdravotní stav, je třeba jim 
zajistit také teplotní komfort a nelze je vypustit do 
nízkých teplot po částečném vyholení srsti. Kočky 
byly po kastraci odčerveny (ty hodnější si daly říci 
a nechaly si dát prášek, těm skutečně divokým 
byla dána aspoň odčervovací pasta do jídla, pro-
tože manipulace s nimi byla pro ně silně stresující  
a navíc nebezpečná, protože jejich přirozenou 
obranou byl útok). V období od června do listopa-

du se podařilo vykastrovat 13 koček. Ano, vypadá 
to, že to není mnoho, ale musíme brát v potaz, že  
v některých případech nebylo možné jen tak "sbalit" 
kdejakou kočku, protože buď koťata zrovna čekaly, 
nebo už je měly, ale příliš malé na to, abychom mohly  
u kojící kočky ihned přistoupit ke kastraci. 

Navíc jsme se v průběhu roku nesoustředili pou-
ze na kastrace, ale také na hledání domovů pro 
koťata, protože čím více koček se podaří z ulice 
dostat pryč, tím méně se jich bude nekontrolovatel-
ně množit. Nový domov v minulém roce našli dva 
dospělí kocouři, čtyři dospělé kočky a celkem 15 
koťat (většina sice u nás doma, ale když má člověk 
svoji práci rád...). 

Tímto bych chtěla moc poděkovat všem, kdo 
dali domov byť jedné jediné kočce, i to je pro nás 
obrovská pomoc. 

Na jaře budeme s kastracemi pokračovat, a to  
i s loňskými koťaty, která zůstala venku, ale vzhle-
dem k jejich věku nebyla kastrace zatím možná. 

Děkuji všem všímavým občanům, kteří nám 

hlásí další lokality a výskyt koček, které nikomu 
nepatří. Věřím, že letos nám kastrace díky naby-
tým zkušenostem půjde zase o něco rychleji, konec 
konců, hodně nám pomáhá i vynikající spolupráce 
s veterinární ordinací Envet, kde nám paní doktor-
ka vychází maximálně vstříc. 

V závěru bych chtěla poděkovat za pomoc  
všem našim občanům, kteří kočičkám v naší péči 
darovali třeba jednorázové podložky, pamlsky, 
nebo masové kapsičky. Je fajn vědět, že vám zá-
leží i na kočkách, které nikoho nemají. 

Zuzka Martínková, kočičí máma :) 



Dubáček | leden 2025

7z radnice
Usnesení z řádného veřejného zasedání zastupitelstva
Usnesení č. 12/2024 ze dne 19. prosince 2024 z veřejného zasedání zastupitelstva. Zveřejněna je u  p ra vená verze dokumentu z důvodu 
dodržení přiměřenosti rozsahu zveře jňo vaných osobních údajů podle zákona ČR č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů,  
a Nařízení Evropského parlamentu a rady (EU) 2016/679, o ochraně fyzických osob.

1) URČILO na návrh paní starostky zapisovate-
le zápisu paní Zuzanu Martínkovou, ověřovatele 
zápisu paní Moniku Šimonovou a paní Gabrielu 
Garrihy a zapisovatele usnesení paní Evu Jele-
novou.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

2) SCHVÁLILO na návrh paní starostky předlo-
žený program veřejného zasedání Zastupitelstva 
Města Dubá č. 12/2024.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

3) ZKONTROLOVALO po projednání v kon-
trolním výboru zastupitelstva plnění usnesení 
Zastupitelstva Města Dubá č. 11/2024 ze dne 21. 
listopadu 2024, včetně plnění nedořešených bodů 
z předchozích usnesení.

VZALO NA VĚDOMÍ zprávu č. 10/2024 kont-
rolního výboru zastupitelstva ze dne 10. prosince 
2024, viz příloha.

4a) VZALO NA VĚDOMÍ informace finanč-
ního výboru zastupitelstva týkající se výsledků 
hospodaření Města Dubá ke dni 30. listopadu 
2024, které skončilo kladným saldem příjmů  
a výdajů ve výši 12 097 287,99 Kč; výsledek hos-
podaření hospodářské činnosti zisk ve výši 2 477 
961,12 Kč (z toho Městské lesy Dubá zisk ve výši 
1 140 671,82 Kč a Autocamp Nedamov zisk ve výši  
1 337 289,30 Kč).

4b) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru za-
stupitelstva rozpočtové opatření č. 5 rozpočtu 
Města Dubá na rok 2024, viz příloha.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Rozpočtové opatření  
č. 5/2024, které snižuje výši plánovaného schod-
ku rozpočtu na rok 2024 o částku 1 900 000,00 
Kč, který se tímto mění na 3 300 000,00 Kč. Roz-
počtové opatření navrhuje celkové zvýšení příjmů  
o částku 316 546,00 Kč, což představuje zvýšení 
položek daňových příjmů o 117 115,00 Kč, zvýšení 
položek nedaňových příjmů o 316 000,00 Kč, zvý-
šení položek kapitálových příjmů o 37 000,00 sní-
žení položek přijatých transferů o -153 569,00 Kč. 
Snížení výdajů v celkové výši 1 583 454,00 Kč se 
týká snížení položek běžných výdajů ve výši 170 
150,00 Kč a snížení položek kapitálových výdajů 
o 1 413 304,00 Kč.

Úprava na straně příjmů se skládá z dorovnání 
podle skutečných příjmů u položek: Změna v po-
ložce „Příjem z poplatku z pobytu“ +10 115,00 Kč. 
Změna v položce „Příjem ze správních poplatků“ 
+15 000,00 Kč. Změna v položce „Příjem z daně  
z hazardních her s výjimkou technických her ne-
provozovaných prostřednictvím internetu“ +58 
000,00 Kč. Změna v položce „Příjem z daně z 
technických her neprovozovaných prostřednic-
tvím internetu“ +34 000,00 Kč. Změna v položce 
„Splátky půjčených prostředků od příspěvkových 
organizací“ +145 000,00 Kč, vrácená část finanční 

výpomoci základní školou (smlouva o finanční vý-
pomoci uzavřena v roce 2023). Změna v položce 
„Ostatní neinvestiční přijaté transfery ze státního 
rozpočtu“ +84 101,00 Kč, dotace Ministerstva vnitra 
ČR na provozní náklady JPOII – 2. část. Změna 
v položce „Neinvestiční přijaté transfery od krajů“  
+54 740,00 Kč, z toho 33 150 Kč průtoková dotace 
pro mateřskou školu, 9 000 Kč průtoková dotace 
pro základní školu, -7 410 Kč vratka průtokové do-
tace mateřskou školou, 20 000 Kč dar za umístění 
v soutěži Zlatá popelnice 2023. Změna v polož-
ce „Investiční přijaté transfery ze státních fondů“  
-383 304,00 Kč, přeúčtování vratky finanční výpo-
moci mateřské školy (smlouva o finanční výpomoci 
uzavřena v roce 2024). Změna v položce „Investič-
ní přijaté transfery od krajů“ +90 894,00 Kč, z toho 
30 000 Kč doplatek dotace Libereckého kraje na 
rekonstrukci komunikace v Luční ulici a 60 894 Kč 
doplatek dotace Libereckého kraje na prodloužení 
kanalizace v Luční ulici. Změna v paragrafu „Ostat-
ní záležitosti lesního hospodářství“ +15 000,00 Kč, 
úprava podle skutečných příjmů. Změna v paragra-
fu „Komunální služby a územní rozvoj jinde neu-
vedené“ +37 000,00 Kč, úprava podle skutečných 
příjmů z prodeje pozemků. Změna v paragrafu 
„Požární ochrana, dobrovolná část“ +17 000,00 
Kč, náhrady od pojišťoven za výjezdy. Změna  
v paragrafu „Činnost místní správy“ +9 000,00 Kč, 
úprava podle skutečných příjmů. Změna v paragra-
fu „Obecné příjmy a výdaje z finančních operací“ 
+55 000,00 Kč, příjem z úroků na termínovaných 
vkladech a spořicích účtech. Změna v paragrafu 
„Pojištění funkčně nespecifikované“ +75 000,00 Kč, 
pojistná náhrada za opravu budovy základní školy.

Úprava na straně výdajů se skládá z: Změna  
v paragrafu „Mateřské školy“ -427 454,00 Kč, pře-
účtování vratky finanční výpomoci Mateřské škole 
a úprava průtokových dotací. Změna v paragrafu 
„Základní školy“ -9 000,00 Kč, průtoková dotace. 
Změna v paragrafu „Bytové hospodářství“ +250 
000,00 Kč, přesun částky na výdaje na práce  
v bytě čp. 64 a společných prostorech čp. 12  
v Dubé. Změna v paragrafu „Nebytové hospodář-
ství“ -250 000,00 Kč, přesun částky na paragraf 
bytového hospodářství. Změna v paragrafu „Ko-
munální služby a územní rozvoj jinde nezařazené“ 
-1 000 000,00 Kč, v položce nový traktor – část 
realizace, včetně dotace přesunuta do roku 2025. 
Změna v paragrafu „Péče o vzhled obcí a veřejnou 
zeleň“ -165 000,00 Kč, dotace města na Obnovu 
domů a bytů, úprava podle podaných žádostí.

4c) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru za-
stupitelstva závazné ukazatele pro Základní ško-
lu Dubá – příspěvková organizace pro rok 2025 
v tomto složení: provozní příspěvek na chod školy 
a jídelny 4 120 000 Kč, příspěvek na pořádání akcí 
(sportovní kurzy a kroužky pro děti) 50 000 Kč.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

4d) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru 
zastupitelstva závazné ukazatele pro Mateřskou 
školu Dubá – příspěvková organizace pro rok 

2025 v tomto složení: provozní příspěvek na chod 
školy a jídelny 837 000 Kč, příspěvek na pořádání 
akcí (sportovní kurzy a kroužky pro děti) 25 000 Kč.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

4e) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru za-
stupitelstva střednědobý výhled rozpočtu Měs-
ta Dubá na roky 2026 – 2027 jako vyrovnaný, 
viz příloha.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

4f) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru 
zastupitelstva rozpočet Města Dubá na rok 2025 
jako schodkový s příjmy 73 505 000,00 Kč, vý-
daji 88 505 000,00 Kč a záporným saldem příjmů 
a výdajů ve výši 15 000 000,00 Kč, viz příloha. 
Schodek rozpočtu bude kryt z části z finančních 
prostředků na účtech hlavní činnosti města.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Předložený návrh rozpoč-
tu obsahuje: daňové příjmy v celkové výši 48 790 
000,00 Kč, nedaňové příjmy v celkové výši 4 290 
000,00 Kč, kapitálové příjmy v celkové výši 800 
000,00 Kč, přijaté transfery v celkové výši 19 625 
000,00 Kč, celkové příjmy ve výši 73 505 000,00 
Kč, běžné výdaje v celkové výši 47 822 000,00 Kč, 
kapitálové výdaje v celkové výši 40 683 000,00 Kč, 
celkové výdaje ve výši 88 505 000,00 Kč. Schodek 
hospodaření se bude hradit z finančních prostředků 
minulých let.

Nejvýznamnější výdajové položky v návrhu roz-
počtu 2025: rekonstrukce autobusového nádraží 
(celková doba realizace 2025 – 2026), výdaje 
2025 ve výši 17 500 000 Kč, dotace (předpoklá-
daný podíl 10 000 000 Kč), Základní škola Dubá, 
rekonstrukce dvou učeben, výdaje roku 2025 ve 
výši 6 200 000 Kč (dotace ve výši 5 900 000 Kč), 
stavební pozemky v Zahradní ulici v Dubé, ply-
nofikace, výdaje ve výši 1 800 000 Kč, obnova 
IT na městském úřadě, výdaje ve výši 1 000 000 
Kč, nárůst provozních výdajů 2-3 % s ohledem 
na předpokládanou inflaci.

5) SCHVÁLILO na návrh majetkového výboru 
zastupitelstva na základě předložené písemné žá-
dosti uzavřít dodatek č. 1 ke Smlouvě o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemene – služebnos-
ti inženýrské sítě, název stavby „11010-115039  
FTTx_Č_Superb_Dubá_DUCES1_UR+PD“, viz 
příloha, mezi Městem Dubá (budoucí strana po-
vinná) a společností CETIN a.s., Děčín (budou-
cí strana oprávněná), která se týká modernizace 
stávající metalické sítě elektronických komunikací 
CETIN na pasivní optickou síť typu FTTH ve městě 
Dubá, z důvodu změny rozsahu umístění stavby 
v návaznosti na nové či upravené požadavky vlast-
níků některých staveb v Dubé.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 
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6) VYDALO na návrh paní starostky Obecně zá-

vaznou vyhlášku Města Dubá viz příloha, kterou 
se zrušuje Obecně závazná vyhláška Města Dubá 
č. 3/2012, o stanovení okruhu vzdáleností, v němž 
nesmí být provozovány sázkové hry, loterie a jiné 
podobné hry, vydaná dne 24. května 2012.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Vyhláška není v souladu 
se současnou legislativou a v případě Města Dubá 
je nadbytečná, v případě potřeby ji zastupitelstvo 
může kdykoliv vydat.

7) VYDALO na návrh paní starostky novou 
Obecně závaznou vyhlášku Města Dubá, k za-
bezpečení místních záležitostí veřejného pořádku 
na veřejných prostranstvích, kterou se reguluje 
používání zábavní pyrotechniky, viz příloha, kte-
rou se zároveň zrušuje Obecně závazná vyhláška 
Města Dubá č. 5/2014, k zabezpečení místních zá-
ležitostí veřejného pořádku na veřejných prostran-
stvích, kterou se reguluje provozování zábavní 
pyrotechniky, vydaná dne 2. října 2014.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Dochází k aktualizaci 
vyhlášky, která je v souladu se současnou legis-
lativou.

8) VYDALO na návrh paní starostky novou 
Obecně závaznou vyhlášku Města Dubá, o noč-
ním klidu, viz příloha, kterou se zároveň zrušuje 
Obecně závazná vyhláška Města Dubá č. 1/2017, 
o stanovení kratší doby nočního klidu, vydaná dne 
26. ledna 2017.
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Dochází k aktualizaci 
vyhlášky, která je v souladu se současnou legis-
lativou.

9) PROJEDNALO A VZALO NA VĚDOMÍ před-
loženou Výroční zprávu o činnosti Základní ško-
ly Dubá – příspěvková organizace, za školní rok 
2023 – 2024, viz příloha.

10) STANOVILO na návrh paní starostky data, 
časy a místa konání řádných veřejných zasedá-
ní Zastupitelstva Města Dubá v roce 2025. Veřejná 
zasedání se budou konat ve čtvrtek od 1700 hodin 
v termínech: 23. ledna, 20. února, 20. března, 24. 
dubna, 22. května, 19. června, 18. září, 23. října, 

20. listopadu a 18. prosince. Místo konání zasedá-
ní: Dubá, Masarykovo náměstí čp. 138 (Radnice, 
obřadní síň), s výjimkou termínů 24. dubna (ve 
Dřevčicích) a 23. října (v Deštné).
pro schválení: 8 (I. Žalovičová, M. Fuxa, M. Šimonová,  
V. Matějková, J. Fliegel, E. Jelenová, T. Mařík, G. Garrihy)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

11) VZALO NA VĚDOMÍ informace týkající se:
– městských veřejných zakázek: oprava povr-
chu místní komunikace na Panskou Ves, pořízení 
nového městského traktoru Zetor Proxima 100, 
instalace měřičů rychlosti v Zakšíně na silnici č. I/9
– schválené žádosti o poskytnutí dotace na akci 
„Dubá – chodník Nový Berštejn" ze SFDI v rámci 
programu Bezpečnost 2025 ve výši 10 435 016 Kč 
(85% způsobilých výdajů)
– pozvání na Štědrovečerní bohoslužby v úterý 
dne 24. prosince 2024 od 16.00 hodin v kostele sv. 
Václava v Deštné, od 20.30 hodin v kostele Nale-
zení sv. Kříže v Dubé a od 22.00 hodin v kostele 
sv. Havla v Tuhani, a pozvání na vánoční boho-
službu v pátek dne 27. prosince 2024 od 17.00 
hodin v kapli sv. Jana Nepomuckého na Dražejově.

Ing. Irena Žalovičová, starostka
Martin Fuxa, DiS., místostarosta

Příští řádné veřejné zasedání Zastupitelstva Města Dubá se koná ve čtvrtek 23. ledna 2025 od 17 hodin v obřadní síni v přízemí radnice. 

ÚMRTÍ
Hrázký Pavel, Dražejov

JUBILEA
Jelenová Věra, Dubá                                             85 let
Knotová Blanka, Dubá                                          88 let
Hendrychová Růžena, Dubá                                 81 let
Jirkalová Libuše, Dubá                                              89 let

Z MATRIKY

Pravidelná poradna Centra pro zdravotně po-
stižené Libereckého kraje se na Městském úřa-
dě Dubá (přízemí) bude konat 23. ledna 2025  
od 8.00 do 10.00 hod. Kontaktním pracovníkem  
je Mgr. Veronika Holečková (tel. 730 871 381). 

VZPOMÍNÁME...
Dne 2. ledna 2025 uply-

ne dlouhých 17 let od chví-
le, kdy nás navždy opustil 
milovaný manžel, tatínek  
a dědeček, pan JOSEF 
KUBIZŇÁK z Dubé. Kdo 
jste ho znali, vzpomeňte 
s námi. S láskou stále 
vzpomíná celá rodina.

Dne 6. 1. 2025 tomu 
budou 3 roky, co nás na-
vždy opustil náš milovaný 
manžel, tatínek, dědeček  
a pradědeček pan KAREL 
KAŠPAR. S láskou stále 
vzpomíná celá rodina.

Dne 21. 1. 2025 tomu 
budou 4 roky, co nás na-
vždy opustil pan STANI-
SLAV ČERVENÝ z Dubé. 
S láskou a bolestí v srdci 
stále vzpomínají manžel-
ka, synové s rodinami  
a kamarádi. 

Dne 9. ledna 2025 
tomu budou 3 roky, co 
nás ve věku nedožitých 
82 let navždy opustila 
paní MARIE ČAJANOVÁ 
(Houfková). Kdo jste ji 
znali a měli rádi, věnujte ji 
prosím tichou vzpomínku.  
S láskou vzpomíná rodina. 

Dne 27. 1. 2025 tomu bude 8 let od chvíle, kdy nás navždy opustil pan JIŘÍ BERÁNEK z Chlumu.  
S láskou stále vzpomínají tatínek a sestry s rodinami.

Srdečné blahopřání
k narozeninám 
Dne 17. ledna 2025 oslaví krásné 74 narozeniny  
pan JOSEF ŽÁK z Dřevčic. Jen to nejlepší,  
hlavně pevné zdraví, spoustu štěstí a lásky mu 
přeje kamarádka z P. 

Poděkování 
Dominik Šrubař a pan Miroslav Hrníčko byli 

jediní, kdo byli ochotní pomoci s vynesením 
polohovací postele do bytu paní Bumbálkové, 
za to jim chceme prostřednictvím Dubáčku moc 
poděkovat. Jejich ochoty si neskutečně moc vá-
žíme. Kluci, jste skvělí. 

Jitka Šrubařová
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Dřevčice získají 
rychlejší internet

Company INTERNAL

Chcete mít i u vás doma špičkové připojení k internetu?
Společnost CETIN a. s. v České republice provádí postupnou obnovu stávající metalické 
sítě. Místo ní buduje  zcela novou optickou síť, která přináší vysokorychlostní internet 
a další digitální služby v nejvyšší kvalitě. 

Rychlost připojení až 
2 Gb/s při pokrytí optickou sítí

Stabilní pevný internet 
bez ohledu na počasí

Nejvyšší kvalita připojení pro 
desítky zařízení současně

Dovolujeme si Vás oslovit s nabídkou BEZPLATNÉHO 
ZAVEDENÍ OPTICKÉ SÍTĚ DO VAŠEHO DOMU.

, který má naNa připojení Vašeho domu spolupracujeme s 
starosti lokalitu 

Máte-li již teď jakékoli otázky, neváhejte kontaktovat přímo našeho partnera

Jméno a příjmení:

Email: 

Telefon:

Web: 

Děkujeme Vám a těšíme se na spolupráci.

ZRYCHLUJEME 

www.cetin.cz

Dřevčice

O2 Czech Republic a.s.
Dřevčice.

Michal Snovák

michal.snovak@o2.cz

601 318 460

Chcete mít i u Vás doma ve Dřevčicích špičko-
vé připojení k internetu? Společnost CETIN a. s.  
v České republice provádí postupnou obnovu stá-
vající metalické sítě. Místo ní buduje zcela novou  
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a další digitální  služby v nejvyšší kvalitě. 
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DOMU.
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• Rychlost až 2000 Mb/s – tzn. mnohonásobně rych-
lejší ve srovnání s Vaší dnešní přípojkou
• Příjem digitální televize – vysoká kvalita obrazu, 
možnost posouvat se v čase
• Stabilita – není rušen při horším počasí nebo 
vzrostlou vegetací
• Připravený na budoucnost – stávající pomalé linky 
nebudou během několika let stačit potřebám domác-
nosti (videohovory, TV ve vysokém rozlišení, práce 
z domova)
• Optickou linku je možné využít i jako telefonní – al-
ternativa pevné linky na volání

Jak probíhá výstavba:
• Zřízení přípojky podzemním vedením je pro Váš 
dům nyní ZDARMA!
• Velmi jednoduchá instalace na pozemku bez dopa-
du na jeho užívání. 
• Uvnitř domu je instalována zásuvka, do které je za-
pojen modem, který vysílá v domácnosti WiFi nebo 
rozvádí internet po domě.

Projevením zájmu se nezavazujete k odběru žád-
né služby a nejsou s ním spojeny žádné platby.

Připojení jednotlivých nemovitostí bude probíhat  
na základě písemného souhlasu s připojením  
k optické síti. V průběhu měsíce ledna a února  
2025 Vás navštíví zástupce společnosti s for-
mulářem k připojení domu a poskytne vám in-
formace k modernizaci telefonní sítě a připojení  
vašeho domu. Pro realizaci projektu je nutný zájem 
většiny majitelů nemovitostí.

O výsledku a časovém plánu modernizace sítě 
Vás budeme informovat. 

Na připojení Vašeho domu spolupracujeme se 
společností O2 Czech Republic a.s., která má na 
starosti lokalitu Dřevčice.

Máte-li již teď jakékoli otázky, neváhejte kontakto-
vat přímo našeho partnera. 

Děkujeme Vám a těšíme se na spolupráci.
Michal Snovák 

michal.snova@o2.cz, telefon: +420 601 318 460

Byl spolufinancován Evropskou unií 
prostřednictvím Strategického plánu SZP na období 2023–2027.

Předmětem projektu je pořízení stroje pro komplexnější 
obhospodařování lesního majetku. 

Jedná se o nákup univerzálního traktoru pro potřeby 
lesního hospodářství města Dubá a údržbu lesních cest.
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Paragraf / položka rozpočtu PŘÍJMY
 (v tis. Kč)

Poznámka

Daňové příjmy 48 790 daňové příjmy vč. místních poplatků (např. poplatek za svoz odpadu 1,5 mil. Kč, daň 
z nemovitosti 5,7 mil. Kč, příjem z daně z přidané hodnoty 20 mil. Kč)

Kapitálové příjmy 800 příjmy za prodej pozemků a majetku města (traktor ZETOR)

Neinvestiční dotace 1 233 dotace na činnost hasičů, dotace na výkon přenesené působnosti města,

Investiční dotace 17 092 ● ZŠ modernizace dvou učeben (dotace IROP)
● Autobusové nádraží (dotace MMR - část - odhad)

Bytové a nebytové hospodářství 3 075 příjmy z pronájmů bytů a nebytových prostor a s nimi spojených služeb

Komunální služby 240 příjmy z pronájmů pozemků, z poskytování vlastních služeb

Sběr a svoz odpadů 710 platby za zpětný odběr odpadů  
(např. vytříděný papír, elektroodpad, plasty, sklo...)

Výsledek hospodaření z hosp.činnosti 1 000

Ostatní příjmy 565 např. úroky ze spořicího a vkladového účtu a další

PŘÍJMY CELKEM 73 505

Paragraf / položka rozpočtu VÝDAJE
 (v tis. Kč)

Poznámka

Cestovní ruch, kultura, knihovna 1 855 jarní a letní slavnosti, MJD, dřevosochání, Dny evropského dědictví,  
postupná modernizace knihovny

Silnice a komunikace 22 190
● rekonstrukce a modernizace autobusového nádraží (část)
● oprava vodoteče mezi rybníky
● opravy a údržba silnic a komunikací, projektové dokumentace na nové akce

Dopravní obslužnost 337 smlouva s Libereckým krajem na spolufinancování veřejné dopravy

Mateřské školy 877 provoz MŠ

Základní školy 11 415 provoz ZŠ + projekt modernizace odborných učeben ZŠ Dubá (spolufinancování z 
dotace IROP)

Kulturní památky 900 opravy drobných památek, opravy v rámci městské památkové zóny, 
projektové dokumentace na další projekty

Bytové a nebytové hospodářství 5 576 opravy bytového fondu, rekonstrukce nemovitostí, výměna oken

Veřejné osvětlení 6 541 elektřina, rekonstrukce veřejného osvětlení

Údržba a veřejná zeleň 10 851 běžná údržba a úprava města, projekt autobusového nádraží, příspěvky na ČOV a 
obnovu domů a bytů, nová technika

Sběr a svoz komunálních odpadů 4 642 svoz komunálního, separovaného a velkoobjemového odpadu

Krizová opatření 150 rezerva na výdaje v rámci řešení krizové situace

Církev, pohřebnictví, občanské záležitosti a 
sociální služby, ochrana přírody, lesní 695 výdaje na občanské záležitosti, finanční příspěvek na financování sociálních služeb, 

klub seniorů, příspěvky neziskovým organizacím
Sportovní činnost a využítí volného času dětí a 
mládeže, klub seniorů 1 080 příspěvky na dětské a sportovní kluby, sportovní akce města, příspěvek na provoz 

klubu seniorů, dětská a sportovní hřiště

Požární ochrana 3 690 provozní výdaje na zajištění požární ochrany

Bezpečnost a veřejný pořádek 1 210 nový kamerový systém města, výjezdy bezpečnostní agentury

Zastupitelstva obcí a volby 2025 1 894 zastupitelstvo a volby do Parlamentu ČR

Činnost místní správy 11 485 provozní výdaje na zajištění samostatné i přenesené působnosti města

Ostatní finanční operace a výdaje 3 117 daň z příjmů placená městem, příspěvek do sociálního fondu a další

VÝDAJE CELKEM 88 505

z toho běžné výdaje 47 822 běžné výdaje v roce 2024 byly ve výši 46,7 mil. Kč

investiční výdaje 40 683  v průběhu roku budou navyšovány dle schválených dotací na investiční akce

SALDO PŘÍJMŮ A VÝDAJŮ -15 000 Saldo kryto peněžními prostředky na účtech města z přebytků minulých 
let.

Podrobné informace k nahlédnutí v účtárně města - Městský úřad Dubá, Masarykovo nám. 138, Dubá, 2. patro, nebo na webových stránkách města 
https://www.mestoduba.cz/radnice/uredni-deska/

SCHVÁLENÝ ROZPOČET NA ROK 2025
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SVOZY POPELNIC OD DOMŮ - 2025

PO ÚT ST ČT PÁ SO NE týden PO ÚT ST ČT PÁ SO NE týden
1 2 3 4 5 1 1 2 5

6 7 8 9 10 11 12 2 3 4 5 6 7 8 9 6
13 14 15 16 17 18 19 3 10 11 12 13 14 15 16 7
20 21 22 23 24 25 26 4 17 18 19 20 21 22 23 8
27 28 29 30 31 5 24 25 26 27 28 9

PO ÚT ST ČT PÁ SO NE týden PO ÚT ST ČT PÁ SO NE týden
1 2 9 1 2 3 4 5 6 14

3 4 5 6 7 8 9 10 7 8 9 10 11 12 13 15
10 11 12 13 14 15 16 11 14 15 16 17 18 19 20 16
17 18 19 20 21 22 23 12 21 22 23 24 25 26 27 17
24 25 26 27 28 29 30 13 28 29 30 18
31 14

PO ÚT ST ČT PÁ SO NE týden PO ÚT ST ČT PÁ SO NE týden
1 2 3 4 18 1 22

5 6 7 8 9 10 11 19 2 3 4 5 6 7 8 23
12 13 14 15 16 17 18 20 9 10 11 12 13 14 15 24
19 20 21 22 23 24 25 21 16 17 18 19 20 21 22 25
26 27 28 29 30 31 22 23 24 25 26 27 28 29 26
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V minulém vydání městského zpravodaje jsme se 
věnovali rekapitulaci výsledků našeho odpadového 
hospodářství v roce 2023. Často se mě ptáte, jak 
moc pomohla změna frekvence svozů směsného 
odpadu a rozšíření door to door systému - tedy třídě-
ní plastů, papíru a bia přímo do domovních popelnic. 
Kompletní přehled o vyprodukovaných odpadech za 
právě ukončený rok 2024 budeme mít v průběhu led-
na, následně budou dosažené výsledky zveřejněny. 

Od 1. 1. 2025 přibyla obcím nová povinnost, a to 
zajistit pro své občany možnost odděleného sběru 
textilního odpadu. Textil byl v průběhu celého roku 
2024 jedním z hlavních témat všech setkání odpa-
dářů, kterých jsem se účastnila. Některé z obcí ještě 
v minulém roce vůbec neřešily, jak se u nich právě  
s textilem nakládá. 

Dubá již mnoho let spolupracuje s Diakonií Brou-
mov. Jistě si vybavíte, že zprvu jsme většinou na jaře 
a na podzim pořádali humanitární sbírky nejen textilu 
(nejdříve na úřadě, potom ve sběrném dvoře). Dia-
konie Broumov nám nabídla, že do našeho města 
umístí kontejner, který budou občané za účelem od-
kládání textilu moci využívat po celý rok a Diakonie 
zdarma zajistí jeho pravidelné vývozy. Textilu je ale 
stále obrovské množství a kapacita kontejneru ne-
stačila, proto jsme ve sběrném dvoře vyčlenili jeden 
krytý kontejner, kam jsme rovněž začali textil ukládat. 

Od roku 2024 jsme občany začali upozorňovat 
na povinnost odevzdávat textil odděleně, která sice 
bude aktuální až do letošního ledna, přesto je potře-
ba na ni být připravený a hlavně, vštípit lidem do hla-
vy, že textil, ať už určený pro charitu, nebo vyloženě 
odpadní není možné odevzdávat smíchaný s jinými 
druhy odpadů. 

Jak to tedy bude od teď fungovat? Nadále bude 
u nákupního střediska k dispozici kontejner Diako-
nie Broumov. Upozorňuji, že nejsou-li vhazovací 
okna volná, což se může stát, neboť velké pytle  
a tašky se pod okénky nahromadí a další věci už 
dovnitř nepropadají, nesmíte nechat tašky s textilem 
položené kolem kontejneru. Prosím, odvezte je do 
sběrného dvora a nás upozorněte, že do kontej-

neru není možné textil ukládat - máme od něj klíč, 
můžeme okénka uvolnit, popřípadě vyzvat Diakonii 
Broumov k vývozu. Rozhodně do tohoto kontejneru 
nevhazujte textil volně, ale v taškách, ty důkladně 
zavázejte, aby se nerozsypával volně. Pokud sem 
dáváte obuv, pak jen takovou, která není poškoze-
ná, znečištěná a hlavně boty musejí být vždy v páru  
a ideálně svázané k sobě. Rozhodně by to tedy ne-
mělo vypadat takto!

Dále prosím, snažte se nemíchat dohromady 
použitelný textil a odpadní textil. Odpadní textil 
předávejte obsluze sběrného dvora v pytlích nebo 
taškách, ukládán bude do garáže číslo 6. Odpad-
ní textil pro nás bude svážet na základě výzvy 
svozová společnost EKOD Servis. Budete-li mít 
textil, který bude znečištěný nebezpečnými látka-
mi, jste povinni na tuto skutečnost obsluhu upo-
zornit, neboť s takovým textilem bude zacházeno 
jako s nebezpečným odpadem a bude ukládán 
do kontejneru č. 2, tedy k nebezpečným odpadům  
a stejně tak bude i likvidován. 

Pokud si nebudete s čímkoliv jistí, neváhejte se 
nás zeptat, rády vám s kolegyní Pabiškovou pora-
díme. 

Nově bude město za odvoz veškerého texilu (na 
charitu i odpadního) platit. Zároveň všechny prosím, 
pomůžete nám tím, že budete textil důkladně třídit, 

protože ne vždy je možné, aby s vámi obsluha pře-
brala každý pytel a vše roztřídila tak, jak je třeba. 
Správně bychom odpady do sběrného dvora měli 
přebírat již přetříděné, což spousta z vás dělá. Vždy 
se ale najde někdo, kdo tvrdí, že pytle jsou přebrané 
a víc již vytřídit nejde. Ale ono to vždycky jde, jen nás 
to hodně zdržuje. 

Upozorňuji, že zatím, co textil na charitu je ve 
sběrném dvoře možné odevzdat i v krabicích, u od-
padního textilu budeme striktně požadovat, aby byl 
předávám v pytlích. Moc děkujeme, že nám v tomto 
ohledu vyjdete vstříc. 

Dále prosím, nedávejte do pytlů s odpadním tex-
tilem péřové deky ani poltáře, ty budeme nadále dá-
vat do objemného odpadu, nepatří tam ani elektrické 
vyhřívací dečky - ty patří do elektra, stranou dávejte 
také obuv a plyšové hračky.

Proč je důležité odevzdávat textil zvlášť? Obce 
mají ve vztahu k odpadům spoustu povinností, mu-
síme zajistit, že dosáhneme určitého procenta vytří-
děnosti odpadů. Pro rok 2025 je to 55% z celkového 
vyprodukovaného množství. Nově se do vytříděnosti 
bude započítávat i zmiňovaný textil, což může obcím 
velice pomoci. Procenta vytříděnosti se budou po-
stupně zvyšovat a nebudou-li jich obce dosahovat, 
budou dostávat pokuty, pro rok 2025 by to mělo být 
cca 200 tisíc korun, a to není zrovna málo, rozhod-
ně se takové peníze dají utratit lépe a k užitku nás 
všech. 

Máte-li doma např. deky, kterých se chcete zba-
vit, zvažte, zda by nepomohly třeba v psím útulku, 
spotřeba dek je tam obrovská, protože je psi často 
úplně roztrhají. 

Nebojte, časem to vypilujeme natolik, že pro vás 
třídění textilu bude jednoduché "jako facka". S pří-
padnými dotazy se na mě můžete obrátit na tel. čísle 
724 857 243, kde se vám ochotně budu věnovat. 

Závěrem mi dovolte, abych nám všem popřála, 
aby těch odpadů kolem nás bylo co nejméně, ostat-
ně nejlepší je přeci ten odpad, který vůbec nevznik-
ne. :)  

Vaše EkoZuzka 



12 hasiči
HASIČI RADÍ OBČANŮM: Jak se zachovat při požáru v bytě

Signály, podle kterých rozpoznáte 
podvodnou SMS zprávu či email:

■ Očekáváte obdobnou zprávu?

■ Je od Vás vyžadována rychlá reakce?

■ Obsahuje text gramatické nebo pravopisné chyby?

■ Byli jste požádáni, abyste na stránkách zadali své  
 osobní či bankovní údaje?

■ Vyvolává ve Vás zpráva emoce, jako například strach,  
 zvědavost nebo radost?

■ Obsahuje webová adresa ve zprávě podtržítka, 
 pomlčky nebo zaměněné či zpřeházené znaky?

Na tyto zprávy nereagujte a odkazy 
tohoto typu nerozklikávejte.

Na co si dát pozor při 
podvodných telefonátech:
■ Je číslo, které Vám volá, neznámé?

■ Vytváří ve Vás volající pocit naléhavosti  
 nebo vyžaduje rychlou reakci?

■ Vzbuzuje ve Vás telefonát silné emoce,  
 jako například strach, zvědavost nebo  
 radost?

■ Žádá Vás volající o něco neobvyklého  
 nebo podezřelého?

Pokud máte jakékoli pochybnosti 
nebo se cítíte nepříjemně, jedno-
duše zavěste. 
Je lepší být opatrný, než riskovat.

Buďte vždy bdělí a vyhodnocujte kriticky, zda se nejedná o podvod.

Podvodné SMS a emaily obsahují odkazy na falešné webové stránky. 
I falešné stránky mohou vypadat identicky jako oficiální stránky.

Ahoj dědo, mám nové 
číslo, potřeboval bych...

Dobrý den, tady 
Policie České republiky, 

musíte urychleně... 

Dobrý den, tady Vaše  
banka, jaké jsou Vaše.... 

MPSV varuje před 
podvodnými SMS, 
emaily a telefonáty

S příchodem topné sezóny a chladného počasí 
se v domácnostech rozbíhá provoz různých top-
ných zařízení, jako jsou krbová kamna, kotle nebo 
elektrické přímotopy. Tato zařízení však mohou při 
neopatrném používání představovat značné riziko 
vzniku požáru, zejména pokud nejsou v dobrém 
technickém stavu. V zimním období si také často 
zpříjemňujeme atmosféru zapálením svíček, což 
však při neopatrnosti může skončit tragédií – stačí 
na chvíli odejít a zapomenutá svíčka se může stát 
zdrojem požáru. Být připraven na tuto možnost 
není jen otázkou prevence, ale také schopnosti 
rychle a správně reagovat v krizové situaci. Jak 
tedy postupovat, pokud se v našem bytě objeví 
plameny a kouř?

Nejdůležitější je zachovat klid a rozvahu. Pa-
nika situaci jen zhorší. Pokud začne hořet u vás 
v bytě, hoření je v počátečním stádiu a máte pocit, 
že ho zvládnete uhasit, můžete to zkusit. Použij-
te s ohledem na původ vzniklého požáru mokrou 
textilii nebo máte-li hasící sprej či přístroj. Pokud 
se však oheň rychle rozrůstá, neohrožujte svůj ži-
vot a raději se zaměřte na bezpečný únik z bytu. 
Zakryjte si dýchací cesty kusem látky, například 
kapesníkem, ručníkem nebo tričkem, pokud je to 
možné, látku navlhčete, aby lépe filtrovala kouř. 
V zakouřeném prostoru se držte při zemi, kde je 
méně kouře. Pohybujte se ve dřepu nebo po ko-
lenou. Trajektorií pohybu kopírujte zdi či nábytek, 
jehož rozložení v místnosti Vám je známé. Před-

tím, než otevřete dveře kudy potřebujete unikat, 
se jich dotkněte hřbetem ruky. Pokud jsou dveře 
nebo klika horké, neotvírejte je. Jestliže jsou však 
chladné, otevřete je opatrně a pokračujte směrem 
k únikovému východu. Po cestě za sebou zavírej-
te všechny dveře, které projdete, abyste zpomalili 
šíření kouře a ohně. Pokud je to možné, vypněte 
přívod elektrické energie a plynu. Bydlíte-li v domě 
s více byty, snažte se o požáru informovat ostatní 
spolubydlící. Volejte HOŘÍ, klepejte na kovové části 
společných prostor. Při evakuaci nikdy nepouží-
vejte výtah, který není označen jako EVAKUAČNÍ, 
protože v případě výpadku elektřiny byste v něm 
mohli uvíznout. Místo toho použijte schodiště. Jak-
mile se dostanete do bezpečí, zavolejte hasiče na 
číslo 150 nebo 112.

Při úniku z bytu může nastat i situace, kdy zjistí-
te, že jsou klika a dveře od místnosti kde se nachá-
zíte horké. To znamená, že za nimi hoří. Snažte se 
dveře utěsnit, aby nedocházelo ke vzlínání kouře 
čímkoliv, co máte po ruce. Přesuňte se k oknu, 
na pár centimetrů ho pootevřete pro přísun čers-
tvého vzduchu nebo, je-li to možné tak na balkon  
a dejte o sobě vědět. Upozorněte na sebe voláním 
o pomoc, máváním nebo vyvěšením látky z okna 
například prostěradla nebo ručníku. Tím dáváte zá-
chranářům jasný signál, kde se nacházíte, i kdy-
byste ztratili vědomí. Neschovávejte se do skříní 
ani jiných uzavřených prostor, kde by vás hasiči 
nemuseli najít. Pokud to jde, klepejte na topení 
nebo na zeď, aby sousedé věděli, že potřebujete 
pomoc. Mezitím zavolejte hasiče a informujte je, že 
nemůžete opustit byt. Sdělte jim, kde se nacházíte 
a jaké jsou podmínky uvnitř. 

Nikdy se nevracejte pro osobní věci ani pro do-
mácí mazlíčky. Oheň se šíří rychle, kouř ztěžuje 
dýchání a orientaci, a konstrukce budovy může být 
ohněm narušena. Vaše bezpečí je nejdůležitější. 
Jakmile dorazí hasiči, řiďte se jejich pokyny a zů-
staňte v klidu. Pamatujte, že materiální škody se 
dají nahradit, ale lidský život nikoliv.

Nezapomeňte! Štěstí přeje připraveným!
kpt. Ing. Alena Sládková, HZS Libereckého kraje
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VÝROČÍ V ROCE 2025

Mapa stabilního katastru se zákresem sušárny a s označením 
morového hřbitova

Bývalý kostel přestavěný na Panský důmKaple sv. Barbory

Na rok 2025 připadá řada výročí významných 
osobností, které se různými způsoby zapsaly do 
historie Dubé a okolí, připomeneme si také událos-
ti, které Dubou poznamenaly, ať již v dobrém nebo 
tragickém smyslu. Některým výročím se během 
roku budou věnovat samostatné články.

Letos si připomínáme, že uplynulo 345 let od 
morové epidemie, která měla na svědomí 134 ži-
votů, mimo jiné zde na mor zemřel i stařičký irský 
kněz a spisovatel Thomas Carve. 

Před 265 lety se narodila tehdejšímu majiteli no-
voberštejnského panství Janu Kristianu Sweérts-
-Sporckovi dcera Marie Barbora, později provdaná 
O´Reilly, která pak roku 1810 odprodala panství 
Arnoštu Valdštejnovi. 

Připomeneme si 240. výročí úmrtí pátera Am-
brosia Glasera, a také 215. výročí narození Karla 
Hynka Máchy. Letos uplyne 130 let od narození 
malíře Ernsta Nepa a 80 let od úmrtí architekta  
a stavitele Franze Josefa Brandeise.

Z událostí, které se významně zapsaly do dub-
ské historie, jsou nejdůležitější velký požár města  
v roce 1845 a o sto let později bombardování 
Dubé. 

Kromě těchto dvou historických milníků si mů-
žeme připomenout, že před 285 lety byly v Dubé 
postaveny sochy sv. Jana Nepomuckého u kostela 
a sv. Prokopa v polích nad Šibeničním mlýnem. 

V roce 1745 byla slavnostně posvěcena kaple 
sv. Barbory na vrchu Květný nad Nedamovem a na 
letošní rok vychází 265. výročí slavnostního posvě-
cení nového dubského kostela Nalezení sv. Kříže. 

Rok 1775 byl poznamenán selskými bouřemi na 
Dubsku, konkrétně se svých práv domáhali sedláci 
z Vrchovan a Horek. Před 230 lety byl ze zrušené-
ho kostela Nanebevzetí Panny Marie udělán dům  
a v roce 1855 byl zrušen hřbitov u kostela Nalezení 
sv. Kříže. 

165. výročí se váže ke školám v Zátyní a na 
Křenově a teprve v roce 1925, před sto lety, 
byla v Dubé zřízena česká jednotřídní škola.                                                                                                                                           

myš

Bývalý kříž - místo morového hřbitova

Socha sv. Jana Nepomuckého u kostela v Dubé

Zámek Nový Berštejn na kresbě K. H. Máchy

Mapka B. Kutiny - Dubá v roce 1749
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ÚDOLÍ U MLÝNKU

Malý Mlýnek 1929

Táhlé mokřinaté údolí, ležící mezi lokalitou pod 
Novým Berštejnem a Černým rybníkem, nemá ani 
ve starých mapách žádné jméno. Malá osada, která 
v údolí ležela, a ze které dnes zbyl jen jeden dům, 
se jmenovala a stále jmenuje Malý Mlýnek (Kle-
inmühle nebo také psáno Kleine Mühle), někdy se 
používá jen jméno Mlýnek. Stával zde malý mlýn, 
vybudovaný pravděpodobně v souvislosti se vzni-
kem hospodářského dvora zámku Nový Berštejn 
v druhé polovině 16. století. Mlýnu se podrobně 
věnuje kapitola v knize Miroslava Kolky Technická 
zařízení na vodní pohon v Dubé, Doksech a okolí.

Údolí podél horního toku Liběchovky v podsta-
tě odbočuje z Vrchovanského dolu, kterým vede 
silnice do Vrchovan, a z kterého na druhé straně 
odbočuje údolí zvané Studený důl. Nedaleko po-
čátku údolí pod zámkem Nový Berštejn leží sku-
pina domů, zčásti náležející k Novému Berštejnu  
a zčásti k Vrchovanům. Počátek údolí je od centra 
Dubé vzdušnou čarou vzdálený přibližně 1,2 km, 
celková délka údolí je 1,6 km. U domů pod Novým 
Berštejnem má nadmořskou výšku 265,5 m, u Ma-
lého Mlýnku je to 260 m n. m. a u Černého rybníka 
dosahuje nadmořské výšky 256 m. Po obou stra-
nách údolí se zvedají zalesněné stráně, směrem 
k Dubé do výšky přibližně 290 m n. m., na protější 
straně od výšky 285 m n. m. až po vrchol, kde stojí 
kaple sv. Barbory, kde je nadmořská výška 350 m. 
Na této straně stojí nad údolím usedlost, náležející 
k Vrchovanům.

Ve skupině domů pod Novým Berštejnem stával 
několik století pivovar, na jehož místě byla nově 
postavena malá roubenka. Za ní ve skále jsou 
rozlehlé sklepy. Údolím protéká Liběchovka, z níž 
odbočuje mlýnský náhon. Na něm byl již v minu-
losti malý rybník, v nedávné době obnovený, ale 
nyní opět vypuštěný. Z něj pak umělý náhon, z vět-
ší části vysekaný ve skále, obtéká údolní rybníky  
a vede až k bývalému mlýnu. Samotná Liběchovka, 
která se dříve nazývala Deštná, teče při druhé stra-
ně údolí, i zde jsou stopy po její regulaci. 

Kromě dvou mělkých rybníků, oddělených hrá-
zí, tvoří většinu údolí vlhké rákosiny. Od Malého 
Mlýnku dále Liběchovka v mnoha meandrech pro-
téká neschůdnými mokřinami a ústí do Černého 
rybníka. Z mlýna Kleinmühle zbyly zajímavé skalní Noční návrat z pivovaru 1929

prostory, voda na konci náhonu protéká skalní što-
lou a pod spodním rybníkem vtéká do Liběchovky.  
Z údolí pod zámkem Nový Berštejn vede poško-
zené skalní schodiště. Podle pamětníků tudy po 
druhé světové válce vedla trasa motokrosu, a tím 
bylo schodiště zničeno.

Údolí leží mimo CHKO Kokořínsko – Máchův 
kraj v katastrálním území Dubá, ale sousedí s kata-
strem Vrchovan a směrem k Černému rybníku na-
vazuje katastrální území Nedamov. Pozemky jsou 
z velké části v majetku města Dubá a soukromého 
vlastníka, menší části pak vlastní další majitelé.

myš

Matouschkova mapa 1932

Pivovar v roce 1905

Náhon Mlýnku

Zbytky mlýna

Malý Mlýnek

Liběchovka v údolí k Černému rybníku
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OBLÍBENOU TRASOU
Zimní trasa je velmi krátká, pouhých 3,5 km, 

a vede dobře známými místy. Z centra Dubé se 
vydáme Českolipskou ulicí kolem bývalého hotelu 
Slávie a pár desítek metrů za ním zabočíme po 
zelené turistické značce na schodiště. Ještě před-
tím si všimneme na protější straně ulice vysokého 
domu, kde žil a měl své nakladatelství významný 
dubský fotograf Karl Streer. 

Vystoupáme po schodišti na plochu bývalého 
hřbitova. Hned na kraji po levé straně vidíme vel-
ký strom s naroubovaným kmenem. Není to jedlý 
kaštan, ale jírovec žlutý, kterému se také říká pávie 
žlutá. Z těchto míst je pěkný výhled na město.

Jdeme po cestě přes plochu bývalého hřbitova, 
napravo stojí márnice z roku 1839. Cesta vede 
přímo přes místo, kde stával první dubský kostelík 
sv. Petra a Pavla, zbořený okolo roku 1840. Po-
kračujeme podél hřbitova v terase nad silnicí až na 
rozcestí, kde mezi mohutnými jírovci stojí křížek na 
kamenném podstavci. 

Na asfaltové cestě od hřbitova se dáme doleva. 
Napravo v dnešních zahradách stávala dubská ci-
helna. Jdeme po zelené značce podél fotbalového 
hřiště a tenisových kurtů k rohu zámecké zdi, u kte-

ré stojí pískovcový sloup se sousoším Nejsvětější 
Trojice z první poloviny 18. století. Zde odbočíme 
doprava podél zámecké zdi. Na informační tabuli si 
můžeme přečíst informace a zajímavosti o Novém 
Berštejnu.

Pěšinou scházíme dolů do údolí, poslední část 
sestupu vede po omletém kamenném schodišti. 
Dole pokračujeme v přímém směru stále po ze-
lené značce, míjíme skupinku domů, malá nová 
roubenka vlevo stojí v místech novoberštejnského 
pivovaru, k němuž patřily rozsáhlé sklepy ve skále. 

Na křižovatce půjdeme doprava mezi živými 
ploty ze stříhaného buku a pak dál lesní cestou  
v mělkém úžlabí. Mineme odbočku na louku na 
pravé straně a teprve před bývalou bažantnicí 
odbočíme doprava na neznačenou cestu podél 
pozemku bažantnice. 

Cesta směřuje k usedlosti s velkou bránou, ale 
u brány uhýbá pěšina mírně vlevo a klesá dolů 
hlubším úvozem podél plotu zahrady. Scházíme 
dolů do údolí. Vlevo je myslivecká chata, vpravo 

dole vidíme jeden z rybníků. Vedle chaty pak je po-
zemek dětského tábora. Stávaly zde kdysi dokonce 
dva domy. Dojdeme na hráz rybníka a již vidíme 
zbytky bývalého mlýna. 

Pokračujeme doleva kolem spadlé stodoly  
a domu, který ve štítu nese iniciály jednoho  
z majitelů Josefa Görnera. Cesta zahýbá vpravo  
a hlubokým úvozem stoupá nahoru. Vyjdeme  
z údolí, nahoře je pěkný rozhled na vrchy vlevo vzadu  
a na město před námi.

Na rozcestí odbočíme doleva a podél stráně  
a dvou domů sejdeme ulicí Na Terase dolů, kde 
se dáme doprava. Míjíme několik skalních sklípků  
a přicházíme k Máchadlu se sochou sv. Floriána, 
která sem byla kdysi přestěhována z hráze Kos-
telního rybníka. 

U silného pramene, tekoucího do koryta stojí in-
formační tabule, kde si můžeme přečíst zajímavosti 
o této lokalitě. Pokračujeme pak podél řady skal-
ních sklípků a studánky k bývalému hotelu Slávie, 
kolem kterého se vrátíme do centra Dubé.

myš
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Správná vánoční 
atmosféra

Výroba adventních 
věnců v klubíku

Před Vánocemi je někdy těžké najít chvíli času 
k tomu, odpočinout si od denních starostí. My si 
ty chvilky plánujeme a vychutnáváme plnými douš-
ky. Jako každý rok bylo možné si u nás objednat 
adventní věnec či věnec na dveře podle vašich 
přání. S šikovnými ženami - maminkami - jsme je 
pro Vás opět s láskou vyráběly a moc jsme si ten 
společně strávený čas užily. Některé věnce bylo 
možné zakoupit i na našem prodejním stánku při 
rozsvícení vánočního stromu v našem malebném 
městečku. Mohli jste tu zakoupit nejen věnce  
a svícny, ale i dobroty, které nám napekly báječné 
ženy z řad našich členek a spoustu jiných výrobků, 
které vás dokázaly potěšit. Děkuji všem skvělým 
ženám za pomoc, věrnost a dlouhodobou podporu! 

Jarmila Rupertová

Na konci listopadu převážně maminky nasávaly 
trochu té vánoční atmosféry při vyrábění drobných 
dekorací. Děti měly plno práce s hraním, a tak si od 
práce různě odbíhaly. Nejvíce se jim líbilo vybarvo-
vat sádrové odlitky s vánoční tématikou, vymalovat 
a dozdobit srnečky. Maminky zase tvořily domeč-
ky ozdobené přírodninami a třpytivými ozdůbkami. 
Celým odpolednem nás provázela příjemná tvo-
řivá atmosféra. Děkuji všem maminkám i dětem. 

Jarmila Rupertová

Pečení perníčků
K vánočním svátkům patří perníčky a ty jsme společně s malými pomocnicemi upekly během od-

polední herničky. Děti měly obrovskou radost z válení těsta a vykrajování perníčků všech možných 
vánočních tvarů. Maminky sdílely jejich nadšení z pečení a šest plechů bylo upečeno natotata. Pak 
už se jen čekalo na druhý den, kdy jsme je s dětmi nazdobily. Po perníčkách se jen zaprášilo! Za-
čátkem ledna budeme péct sušenky. Přijďte mezi nás. Rádi se s vámi podělíme o naše recepty. 

Jarmila Rupertová

Mikuláš, čert i divadélko pro děti
Ve čtvrtek 5. 12. 2024 za námi přijelo Divadlo Koloběžka, aby nám zahrálo pohádku "Jak šel Kuba 

do pekla". Hodně se zpívalo a pohádka pobavila i ty nejmenší z dětiček. Po divadle čert se svou dru-
žinou spočítal všem dětem prohřešky, ale dostalo se i na pochvaly. Děti jsou hodné, protože si čertík 
žádného zlobivce do pekla neodnesl. Děkujeme paní ředitelce Janě Heringové za poskytnuté prostory, 
paní učitelce Janě Maškové a dětem ze sedmé třídy za velkou pomoc s přípravou hlediště a děku-
ji také všem rodinám i dětem za prima společně strávené odpoledne. Budeme se těšit zase za rok! 

Jarmila Rupertová
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Klub malých Dubáčků pořádá

NÁVŠTĚVU 

Kontakt:
Rupertová
737044353

v ZŠ Dubá

15. 1. 2025
v 15 hod. sraz před Klubovým domem

vstupné: 
pamlsky 

pro zvířátka

chovatelského kroužku

vhodné pro maminky s dětmi a mládež

pečení

KLUB MALÝCH DUBÁČKŮ POŘÁDÁ 

www.kmd.estranky.cz

Klubové

vstupné dobrovolné

v Klubovém domě
Dlouhá 86/104, Dubá

budeme péct koláčky 
podle vlastního receptu

ingredience s sebou

Rupertová - 737 044353

VĚK NEROZHODUJE

CVIČENÍ 
PRO MAMINKY

V KLUBOVÉM DOMĚ
Chcete se zrelaxovat, protáhnout se,

nebo zformovat své tělo?

PŘIJĎTE! 
ÚTERÝ   10 - 11 hod.
  PÁTEK   9 - 10 hod. 

vstupné: zdarma
Kontakt: Rupertová - 737 044 353,  www.kmd.estranky.cz

CVÍČO S DĚTMI

KAŽDÝ PÁTEK 
V TĚLOCVIČNĚ ZŠ DUBÁ

 RODIČOVSKÝ DOPROVOD VÍTÁME

Klubový dům
Dlouhá86/104, Dubá

www.kmd.estranky.czRupertová
737 044 353

všech věkových skupin

16 - 17:30 HOD.

Kontakt:
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zámek nový berštejn ožil dětským smíchem

čtvrťáci mezi zdmi historie

V listopadu se žáci 4. třídy vydali 

na dobrodružnou výpravu 

za historií na zámek Berštejn. 

Tento majestátní zámek, 

který v průběhu staletí přežil

mnohé změny i několik

šlechtických rodů, okouzlil děti

nejen svou architekturou, 
ale i rozlehlým okolím. 

Během návštěvy si žáci

prohlédli anglický park

plný vzrostlých stromů 

a malebných zákoutí,

dozvěděli se zajímavosti 

o minulosti této jedinečné

pevnosti. Výlet byl plný

objevů a zábavy, na které

budou malí průzkumníci

ještě dlouho vzpomínat.
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rozhovor se zámkem
„Pane Berštejne, mohl byste nám prozradit, jak dlouho už tady

stojíte?“ 

Zámek: „No, to už je pěkných pár staletí. Zažil jsem víc, než

kolik má váš děda příběhů u táboráku. Byl jsem postaven

někdy ve 16. století. Víte, tehdy byla ještě móda mít kamenné

zdi metr tlusté. Teď jsou všichni na tenké zdi a wifi signál, 

ach jo…“
„Co byste vzkázal mladým zámkům, které teprve začínají svou

kariéru?“ 

Zámek: „Vydržte. To je celé tajemství. Možná vám někdy prší

do oken a máte pár pavouků ve sklepě, ale pamatujte – 

s věkem přichází moudrost. A občas i hezké záclony.“

„Slyšeli jsme, že se k vám stahuje spousta turistů. Jak se vám

líbí být v centru pozornosti?“ 

Zámek: „No, někdy mi to připadá jako být na červeném koberci v Cannes. Ale přiznám se, že občas si říkám

– kde je ten klid, který jsem míval před staletími? Ale když vidím, jak se lidé zastavují, obdivují mé zdi a dělají

si selfie... no, kdo by to nemiloval?“

„Jak vidíte svou budoucnost?“ 

Zámek: „S trochou štěstí přežiju dalších pár set let. Ale doufám, že se mi jednou dostane malý upgrade –

třeba vyhřívané zdi nebo automatické okenice? To bych se vůbec nezlobil.“

Návod k přežití 

na zámku v 21. století:
1. Krok: “Nevstupujte do tajných chodeb,

pokud nemáte GPS.“

2. Krok: „Počítejte s tím, že Wi-Fi signál

zde nepřijde – přežijete to!“

Tipy pro návštěvníky: „Jak se stát
moderním šlechticem“

· „Udělejte si selfie, ale s důstojností. 
Šlechtic by nikdy nefotil svou večeři.“

· „Předstírejte, že pijete kávu z porcelánu,
 i když to je jen kelímek s kávou.“



20 ze života škol
Čertovský den 
se 3. třídou

Pečení s kamarády 
ze školky

Ve středu 4.12. jsme pozvali do školky 3. třídu 
paní učitelky Wagenknechtové. Pro děti jsme při-
pravili dopoledne plné her a vyrábění. Školní děti 
spolupracovaly s dětmi ze školky na všech činnos-
tech. Ve třídě panovala příjemná atmosféra. Děti 
pekly čerty z kynutého těsta, vyráběly je z papíru 
nebo vyráběly andílky z látky. Následně jsme měli 
na zahradě připravený čertovský kvíz, ve kterém 
měly děti vyluštit tajenku. Společné dopoledne se 
nám velmi líbilo a budeme se těšit na další spo-
lečné akce. 

Za kolektiv MŠ D. Balogová

Pečení a spoustu dalších aktivit si užili druháčci 
a třeťáčci spolu se školkáčky v MŠ. Zpívalo se, 
hrálo, tvořilo. Důležitá byla i spolupráce. Moc se 
nám ve školce líbilo. Děkujeme za pozvání.

Těšíme se zase za rok.
Druháčci a třeťáčci

Užili jsme si čertovsky 
veselou výuku 

Ve škole dnes bylo veselo. Od rána se to po 
celé budově hemžilo malými i velkými čertíky. 
Samozřejmě na ty neposedy neposedné dohlíželi  
i andílci a Mikuláš.

U stromečku nám čertice přečetla pohádku  
a potom už se každá třída vrhla do učení po svém. 
První tři třídy (1.,2.,3.) těch nejmladších pracova-
ly dvě hodiny společně na čertovské skupinovce. 
Dále už potom stejně jako starší čerti opakovali 
čertíci učivo ve svých třídách. 

Každou třídu ale také navštívili opravdoví čer-
ti, andělé a sám Mikuláš. Kdo ve škole ani doma 
nezlobí, učí se, pomáhá....tak ten se bát nemusel. 

A jak to dopadlo? Tak to už každý rodič doma 
určitě poznal.

Jana Pancová

Čtvrtá třída v akci
Naši čtvrťáci mají za sebou další bohatý měsíc 

plný zážitků a nových poznatků. 
Ponořili jsme se do kouzelné knihy "Kamínek"  

a následně jsme si ji sami ilustrovali. Kamínky nyní 
zdobí různá zákoutí Dubé. V matematice jsme se 
dostali až k milionům a zkoumali složité geometric-
ké tvary. V českém jazyce jsme zvládli vzory střed-
ního rodu a v hodinách Člověk a jeho svět jsme 
se dozvěděli mnoho zajímavého o historii našeho 
města. Zúčastnili jsme se projektů Maják a Green 
life, kde jsme se učili o důležitosti vztahů, spolu-
práce a ochrany životního prostředí. Předvánoční 
náladu jsme nasáli pečením perníčků do Šatlavy, 
vánočním focením i výletem na zámek Bernštejn. 
S nadšením jsme se zapojili do běhu k výročí 17. 
listopadu a ukázali, že jsme nejen šikovní, ale  
i sportovně založeni.

Jsme na naše žáky nesmírně pyšné a těšíme 
se na další dobrodružství!

Denisa Qubajová, Adriana Velebná

Listopad v ŠD 1
V listopadu bylo aktivit až dost. Děti navlékaly 

korálky a vyráběly si z nich krásné náramky.  
Krmily v „chovateláku“ svého křečka. Z mo-

delíny děti modelovaly ovoce a zeleninu, kterou 
pak i kreslily. O tom, že děti mají bohatou fantazii 
není pochyb, protože při skládání stavebnic se jim 
povedly pěkné výtvory, které již brzy vystavíme. 
Ke konci měsíce odstartovaly „vánoční dílničky“. 
V každém oddělení si mohou děti vyrobit krásné 
dárečky pro své nejbližší. 

Lenka Treutnerová, vychovatelka

Návštěva na úřadě
Šestá třída v rámci předmětu Občanská výchova 

navštívila Městský úřad v Dubé. Děkujeme paní 
starostce Ing. Ireně Žalovičové za prohlídku, vstříc-
nost a čas, který nám věnovala.

Díky výkladu jsme se dozvěděli mnoho zajíma-
vých informací o fungování úřadu a co vše obnáší 
práce jednotlivých zaměstnanců. 

tř. učitelka Mgr. Veronika Zítková, 
AP Markéta Maříková a 6. třída
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Naši žáci zazářili na 
soutěži na SŠ Klíč

Školní jídelna začne znovu vařit od 6. ledna 
2025. Přejeme všem do nového roku hlavně 
pevné zdraví, mnoho štěstí a dobrou chuť. 

Helena Pavlíková

Listopad v ŠD 2 byl
plný aktivit

Dne 3. 12. 2024 nás tři žáci z 9. třídy reprezen-
tovali v soutěži z matematiky a anglického jazyka 
na téma "Is AI our friend or enemy?" (Je umělá 
inteligence naším přítelem či nepřítelem?).

A jak si vedli?
Z angličtiny jsme vybojovali skvělé 1. místo!
Z matematiky to tentokrát dopadlo o něco hůře, 

ale i tak jsme v celkovém pořadí obsadili krásné 
5. místo.

Velký dík patří našim reprezentantům – Terezce 
Heptnerové, Amálce Šepsové a Vojtovi Šindelářovi 
– za úžasnou práci a za to, jak skvěle naši školu 
prezentovali! Jsme na vás pyšní! 

D. Qubbajová

Listopad byl měsíc plný aktivit. Děti zapojily 
fantazii a z různých stavebnic skládaly domy, le-
tadla, auta a další výrobky do družinové přehlídky. 
Společně jsme se pokusili namalovat pana učitele 
Kozu a pana učitele Čecha na výstavu osobností 
Dubska v Galerii Pošta. Hned poté přišla na řadu 
pohádka Hrátky s čertem – tou jsme prezentovali 
družinu na vánoční výstavě v Šatlavě. Z keramic-
ké hlíny jsme se pokusili vyrobit rybičky a pomocí 
tiskátek a barevných papírů jsme tvořili obrazy zim-
ní krajiny. Na konci měsíce odstartovaly tradiční 
družinové Vánoční dílničky. V každém oddělení si 
děti mohou po dobu tří týdnů vyrábět malé dárečky 
pro své blízké. Začíná prosinec, čas adventu, čas 
radosti a očekávání, společně se pokusíme vytvořit 
vánoční náladu nejen v našem dočasném útočišti 
– v Klubovém domě, ale i v sobě samých.

Z. Krausová, vychovatelka

Recitační soutěž
11.12. devátá třída uspořádala recitační soutěž 

pro žáky prvního stupně. Vše bylo nutno pečlivě 
připravit, aby soutěž proběhla hladce a bez chybi-
ček. Sešli jsme se ve 14.00 v učebně čtvrté třídy. 
Soutěže se zúčastnilo 17 dětí a jejich výkony bedli-
vě sledovala velmi početná dvanáctičlenná porota. 
Všem soutěžícím náleží pochvala a uznání za úsilí 
a odvahu. Všichni byli skvělí a proto měla porota 
velmi těžkou úlohu vybrat nejlepší. 

Chtěli bychom poděkovat vedení školy a panu 
třídnímu učiteli Ehrenbergerovi za podporu, paní 
asistentce Holoubkové za pomoc s vytvořením 
diplomů a paní asistentce Maříková moc děkuje-
me za některé ceny pro soutěžící. Děkujeme také 
spolužákům z naší třídy, z osmičky i sedmičky za 
pomoc. Věřte nám, nebyla to poslední akce, kterou 
deváťáci v tomto školním roce zorganizovali. 

Jakub Novák, Natálie Zbudilová, 
Karolína Jelínková.

Přehled vítězů: 
1. třída: 1. Nina Porschová, 2. Kristýna Kolomaz-
níková, 3. Štěpán Kmínek
2.+3. třída: 1. Jan Šindelář, 2. Bára Špicová,  
3. Jana Pokorná
4.+5. třída: 1. Tomáš Do, 2. Sebastian Fejco,  
3. Lukáš Novotný.

Z deváťáků se stali
čerti, Mikuláš i andělé

Jako tradičně byla Mikulášská nadílka v režii 
deváťáků. Průvod šestnácti kouzelných postavi-
ček vyrazil nejprve na Městský úřad, avšak ces-
tou nečekaně potkal anděla. Naší milovanou paní 
učitelku Janu Staňkovou. Během kontroly všech 
koutů Městského úřadu čerti, andělé ani Mikuláš 
neshledali nic nepatřičného a průvod byl přátelsky 
přijat a podarován dokonce samotnou paní starost-
kou. Další kroky už vedly do školky, kde se nás 
děti zpočátku sice trochu bály, ale brzy se všem 
rozzářily oči, když jim Mikuláš a jeho pomocníci 
rozdali dva koše plné dárků. Poté přišla na řadu 
práce nejtěžší - průvod prošel postupně všechny 
třídy na základní škole od první do osmé, nevy-
nechal ani vedení, sborovnu a jídelnu. Čerti byli 
letos velmi akční a Mikuláš a andělé měli plné ruce  
a křídla práce, aby tu nezbednou chásku udrželi na 
řetězech. Nakonec však rohatí do pekla neodnesli 
nikoho a svůj pekelnický mariáš tak budou hrát 
stále jen mezi sebou a vzkazují, že prý se uvidí 
jak to bude příští rok 

PhDr. Tomáš Ehrenberger a Žaneta Holoubková

Soutěž o nejlepší 
stavbu ze stavebnice 

Na přelomu měsíce listopadu a prosince byla  
vyhlášena soutěž o „ nejlepší stavbu ze staveb-
nice“. Akce se zúčastnili žáci všech družin. Díky 
jejich fantazii vznikly krásné stavby, které si všichni 
mohli prohlédnout na panelu v jídelně. Mohli jste 
i hlasovat a já děkuji, že jste tak učinili. A jak to 
dopadlo?
1.místo Janička Pokorná (38 hlasů), 
2.místo Fanda Pokorný (25hlasů)
3.místo Míša Vaššik, Terezka Hřebíčková a Barun-
ka Špicová a Liborek Drunecký, Honzík Čmuchálek           
(všichni 7hlasů). Celkem bylo sečteno 132hlasů. 

Lenka Treutnerová, vychovatelka

Informace z jídelny

Trochu jiná matematika 
u šesťáků
Od prvočísel a čísel složených jsme se přesunuli 
k legu, ze kterého měly děti složit cokoliv na téma 
Vánoce. Všem se hodina líbila.

Mgr. Zdeňka Šepsová, 
Markéta Maříková, asistentka



22 sport
MISTROVSTVÍ ČR, KRAJSKÝ PŘEBOR I VÁNOČNÍ POHÁR

Vážení přátelé karate klubu Beringin! Blíží se 
konec roku a tím i krátká pauza v naší sportov-
ní a soutěžní činnosti. Za poslední dobu se toho 
odehrálo hodně. Zúčastnili jsme se 9.11.2024 
Mistrovství ČR v Praze, 23.11.2024 jsme pořádali 
Otevřený krajský přebor Libereckého kraje v Dubé, 
a nakonec 8.12.2024 jsme letošní část sezóny 
zakončili účastí na Vánočním poháru v Praze  
a zkouškami na mistrovské technické stupně.

Mistrovství České republiky, 
Praha 9.11.2024
Na nejdůležitější domácí soutěž jsme vyrazili 

v hojném počtu 22 závodníků všech kategorií od 
mladších žáků až po seniory. Vybojovali jsme v in-
dividuálních disciplínách 8 zlatých medailí (a tím 
titulů mistrů ČR), dále 3 stříbrné a 10 bronzových.

V týmových disciplínách další 2 zlaté a 3 stříbrné 
medaile. Největší sběratelkou medailí a čtyřnásob-
nou mistryní ČR se letos stala Melánie Hrušková, 
která zvítězila ve všech disciplínách (kata, kihon, 
jyu-ippon kumite, en-bu). Další mistři republiky 
jsou: Tomáš Do (kihon a en-bu), Claudie Hrušková 
(ko-go kumite), Marek Hruška ml. (kumite, fukugo) 
a Kata tým našich mladších žáků ve složení Na-
tálie Krhounková, František Pokorný a Viktorie Kr-
hounková. Za zmínku stojí vzhledem k nedávnému 
závažnému zranění neuvěřitelný výkon sensei Mar-
ka Hrušky, který v obrovské konkurenci vybojoval 
stříbrnou medaili v disciplíně kata. V ostatních dis-
ciplínách mu lékař a ředitel závodu start nepovolili. 

Souběžně s MČR se konala soutěž pro mladší 
a začínající závodníky, Pohár nadějí. Zde jsme po-
stavili 8 závodníků a získali 2 zlaté, 4 stříbrné a 7 
bronzových medailí.

Otevřený krajský přebor 
Libereckého kraje, 
Dubá, 23.11.2024
Zlatým hřebem naší sportovní činnosti se v le-

tošním roce stala méně důležitá, ale pro náš klub 
zcela zásadní a historická soutěž – Otevřený kraj-
ský přebor. Ten jsme letos organizovali poprvé,  
a musíme říct, že se velice podařil a užili jsme si 
jej v přátelské atmosféře. Při slavnostním zaháje-
ní soutěže jsme předali ocenění za podporu paní 
starostce města Dubá Ing. Ireně Žalovičové, paní 
ředitelce ZŠ Dubá Mgr. Janě Heringové, praktic-
ké lékařce MUDr. Haně Středové, a v neposlední 
řadě prezidentovi ČFTKFS Ing. Rachmy Soebajovi 
a jeho manželce paní Haně Soebajové. Všem jme-
novaným znovu touto cestou děkujeme za dosa-
vadní pomoc a podporu. Poděkování patří i všem 
ostatním podporovatelům klubu a rodičům našich 
závodníků, bez vás by to nešlo!

Prvního ročníku se zúčastnili kromě našeho té-
měř kompletního klubu sportovci z klubu Bonsai 
S.P.A.B.U. ze Zásady u Tanvaldu a z klubu EHK 
Ústí nad Labem. Doufáme, že v příštím ročníku se 
nás sejde ještě víc! Naši závodníci získali celkem 
23 zlatých, 15 stříbrných a 12 bronzových medailí.

Vánoční pohár, Praha, 8.12.2024
Poslední soutěží letošního roku byl tradičně 

Vánoční pohár v Praze. Sem jsme vypravili 9 zá-
vodníků, především z řad začínajících sportovců. 
Celkově pro Beringin získali 6 zlatých, 9 stříbrných 
a 17 bronzových medailí.

Ráno před soutěží tři naši členové spolu s ústec-
kými kolegy předstoupili před hlavního zkušebního 

komisaře a prezidenta ČFTKFS Ing. Rachmy So-
ebajo, 9. DAN a nechali se zkoušet na „mistrovské“ 
stupně technické výkonnosti, černé pásy: Claudie 
Hrušková na 1. DAN a Luděk Pokorný s Lucií 
Kupkovou na 2. DAN. Ve zkoušce jsme všichni 
obstáli a při té příležitosti vyslechli cenná poučení 
do života i do dalšího studia karate.

Přejeme všem požehnané Vánoce a vše nej-
lepší do Nového roku 2025! Připomínáme také, že  
u nás probíhá nábor nových členů celoročně  
a všichni jste zváni nezávazně si vyzkoušet pár 
tréninků s námi. Naše karate je pro každého!

Luděk Pokorný
foto Jaromír Košťál, Pepa Středa, 

Zuzka Martínková
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Zprávy ze Slavoje
Polovina fotbalové sezóny je za námi, tak je čas 

na malé ohlédnutí. Mladší přípravce se v podzimní 
části dařilo velice dobře a doufáme, že stejně tak 
bude pokračovat i na jaře. Mladším žákům se bo-
hužel nedařilo, tak snad jim zimní příprava pomů-
že, aby neblahý výsledek zvrátili. Muži předváděli 
výkony jak na houpačce, více se jim dařilo na ven-
kovních zápasech a zimní pauzu budou trávit na  
5. místě tabulky. Hřiště je momentálně zazimované 
a zimní příprava probíhá na UMT nebo v tělocvič-
ně.

Během zimy se nám také připravují 3 trenéři  
k získání licence FAČR C.

Jarní část sezóny zahájíme 22. března zápa-
sem mužů, kdy na domácím hřišti přivítáme FC 
Polevsko.

Dovolte závěrem, abychom vám všem poděko-
vali za přízeň a popřáli šťastný vstup do nadchá-
zejícího roku 2025.

Bc. Lucie Matysová

Sběratel s více něž 30-ti letou 
praxí koupí a bezplatně ohodnotí 
starožitnosti všeho druhu např.: 

obrazy, mince, zlato, hodiny, 
porcelán a další starožitnosti.  
Platím vždy hotově na místě.  
Nejlepší ceny od sběratele! 

kontakt: 732 961 266 

ANTÉNNÍ A SATELITNÍ 
TECHNIKA JAROSLAV 

NEKOLA
PRODEJ - MONTÁŽE INSTALACE - SERVIS
Božíkov 77, 470 02 Česká Lípa, tel.: 603 520 

006, video.sat1@tiscali.cz

PLACENÁ INZERCE PLACENÁ INZERCE

liberec.rozhlas.cz | R–LBC |

ZPRÁVY Z REGIONU
ČESKÉ PÍSNIČKY  
ZAJÍMAVÍ HOSTÉ  
DOBRÉ RADY 
ATRAKTIVNÍ SOUTĚŽE

Liberec, Jablonec nad Nisou 102.3 FM  |  Frýdlant  97.4 FM 
Harrachov 107.9 FM  |  Semily 103.4 FM  
Jablonné v Podještědí 105.4 FM  |  Turnov 91.5 FM
Nový Bor 104.9 FM  |  Česká Lípa 94.3 FM

PRO PAMĚTNÍKY... 

Foto: Pepa Středa

Řešení: Právěže nevíme, už tam není...

Kdo si pamatujete, kam šipka odkazovala? 



24 kultura
CO SE DĚLO V ROCE 2024 V GALERII POŠTA 

Výstavní sezónu v roce 2024 poznamenala 
dopravní nehoda jedné z vystavujících, kdy bylo 
nutné termíny jednotlivých výstav upravit, přesto 
se Podbezdězský spolek spolu s kurátorem Petrem 
Pokorným snažil, aby návštěvníci Galerie Pošta 
byli spokojení. Podbezdězský spolek kromě výstav 
v Galerii Pošta také připravil spolu s geologem 
Jiřím Adamovičem opět geologickou vycházku, 
tentokrát přes údolí pod Berštejnem na tak zvané 
Paraple a poté k bývalé kapli sv. Barbory a odtud 
na Malý Mlýnek. 

První výstavou loňského roku v Galerii Pošta 
byly Dvě doby Jiřího Kubového. Významný výtvar-
ník z Ústí nad Labem připravil průřez svou tvorbou 
od sedmdesátých let po rok 2024 a rozhodně to 
byla výstava zajímavá, protože Jiří Kubový používá 
ve své tvorbě velmi netradiční metody a materiály.

Další vystavující přijel až z dalekého Rýmařova 
díky letitým kontaktům Podbezdězského spolku  
s rýmařovskou galerií Octopus. Proto došlo k vý-
měnné výstavě – Roman Karel vystavoval v Dubé 
a Markéta Myšková na oplátku v Rýmařově. Obra-
zy, kterými Roman Karel přivedl návštěvníky Pod 
Mandlový vrch, nadchly nostalgickým tajemnem. 
Na vernisáži se navíc sešly hudební legendy Mi-
koláš Chadima, Vladimír Václavek a kapela Posti-
žená oblast. O díle Romana Karla pohovořil, kromě 
Petra Pokorného, také kurátor rýmařovské galerie 
Michal Vyhlídal.

Poté naplnil Galerii Pošta svými fotoobrazy fo-
tograf Pavel Novotný z Odoleny Vody. Výstava 
Fotoobrazy 60 trvale déle, aby vyplnila nesoulad 
v termínech a díky tomu se návštěvníci mohli do-
syta pokochat působivou imaginací autora, který 
fotografii skla povýšil na téměř abstraktní obrazy, 
plné hry barev.

Následovala výstava dvou výtvarníků, jejichž 
dílo spolu zvláštním způsobem souznělo. Půvo-
dem slovenský malíř a grafik Jozef Mrva vystavoval  
v Galerii již vícekrát, na výstavu s názvem Stromy 
květy tečky čárky přivezl neuvěřitelně precizní pe-
rokresby, pocházející zčásti z jeho studijní cesty 
do Paříže. 

Oproti tomu Jitka Anlaufová se představila 
jemně barevnými obrazy idealizovaných květů  
a stromů. Vernisáž osvěžil klavírními improvizace-
mi Igor Grimmich starší.

I další výstavu Dotek a prostor připravili dva vý-
tvarníci, sochař a hudebník Štěpán Málek a grafič-
ka Veronika Láníková. V objektech Štěpán Málek 
kombinoval dřevo se sklem a dutým keramickým 
tvarům dal název Pole pro ticho, zatímco Veronika 

Láníková vystavila tvorbu, spočívající ve zvláštních 
grafických technikách. Na vernisáži Štěpán Málek 
předvedl virtuozní hru na foukací harmoniku.

Na konci listopadu se galerie Pošta naplnila opět 
dětskými kresbami, tentokrát na téma osobnosti 
Dubska. Ačkoliv by se zdálo, že portrét je těžká 
výtvarná disciplína, děti ji uchopily s přehledem  
a po svém. Mnoho portrétovaných osobností bylo 
možné bez zaváhání poznat. A to se výstavy zú-
častnily tentokrát i děti z mateřské školky. Kromě 
nich své obrázky vystavily děti ze základní školy,  
z družiny, z dětského domova v Deštné a ze zá-
kladní umělecké školy. Na vernisáži zazpíval dět-
ský sbor Sboráček.

Poslední akcí loňského roku byla Jednodenní 
výstava grafiky, kreseb a dalších technik, které se 
zúčastnilo dvacet dva výtvarníků řady míst Čech  
a Moravy, například z Prahy, Mělníka, z Ústí nad 
Labem či Rýmařova. Konkrétně svou tvorbu vysta-
vili Igor Grimmich, Milli Janatková, Jiří Janda, Karel 
Jerie, Roman Karel, Jiří Kubový, Jana Kvapilová, 
Veronika Láníková, Štěpán Málek, Lukáš Miffek, 
Jozef Mrva, Barbora Myslikovjanová, Markéta Myš-
ková, Olga Otáhalová, Jan Paul, Michaela Spru-
žinová, Zdeněk Šulc, Karolína Šulcová, Daniela 
Talachová a Marcela Vichrová. Vzhledem k velké-
mu zájmu o tuto výstavu bude možné, po dohodě 
na telefonním čísle 607 138 832, galerii ještě do  
12. ledna navštívit. myš
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Virtuální univerzita třetího věku

 Druhý semestr bude na téma:
HISTORIE A SOUČASNOST ČESKÉ MYSLIVOSTI

Těšit se můžete na přednášky: 
Od tradic k současnosti     Co je to zvěř   

Prase divoké, horký brambor naší myslivosti  
Chlouba české myslivosti - obornictví

Velké šelmy     Kam kráčí myslivecký výzkum

Termíny přednášek pro letní semestr roku 2025: 
12. 2.    26. 2.    12. 3.    26. 3.    9. 4.    23. 4. 

vždy od 16.00 hodin na cca 1 až 2 hodiny max.

VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU
Konzultační středisko Dubá

v městské knihovně - klubu seniorů,
 Luční 28, Dubá

léčivé houby
léčivé houby

hudební nástroje
hudební nástroje

další edukační aktivity
další edukační aktivity

společný výlet
společný výlet

setkávání vrstevníků
setkávání vrstevníků

Vážení senioři, 
jsme rádi, že využíváte novou možnost setkávání, 
rozvíjení paměti, a plnohodnotně stráveného času 
při studiu virtuální univerzity třetího věku v Dubé.

Těší se na Vás a všechny dotazy Vám zodpoví:
tutor konzultačního střediska

Ing. Barbara Vítková, 
+420 724 326 684, 

barbara.vitkova@umime-si-pomahat.cz

Zahájení letního semestru 12. února 2025
přihlášky možné do 31. ledna 2025

cena za celý semestr je 400,- Kč.
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I letos si v klubu můžete zahrát své oblíbené karetní hry, nově přibude
možnost naučit se od sebe něco nového na počítači. 

středa 8. 1. 2025
14:00 Karetní dýchánek a svépomocný počítačový kurz

Přijďte si popovídat a dozvědět se, jaký byl rok 2024, co se povedlo, 
co se plánuje a na co se můžeme těšit.

středa 15. 1. 2025
14:00 Beseda s paní starostkou Ing. Irenou Žalovičovou

Zábavné odpoledne s přáteli a hudbou, to si nenechte ujít. 

středa 22. 1. 2025
14:00 Společenské odpoledne s hudbou

Návštěva dětí ze školy je vždy příjemná, tak si ji nenechte ujít
a třeba je překvapíme něčím, co se společně naučíme na
počítači. 

středa 29. 1. 2025
14:00 Setkání s dětmi ze Základní školy Dubá 
a svépomocný počítačový kurz

Program klubu seniorů 
leden 2025

Do 31. ledna 2025 máte možnost podat přihlášku do VU3V.
Téma: HISTORIE A SOUČASNOST ČESKÉ MYSLIVOSTI

kontakt: Barbara Vítková, 724 326 684

Cílem Univerzity třetího věku je poskytnout účastníkům, kteří jsou již v ne-
produktivním věku, možnost uspokojení osobních zájmů a rozšíření vědomost-
ního obzoru, a to prostřednictvím otevřených univerzitních zdrojů poznatků, 
vědomostí a dovedností.

Ne každý, i když by měl zájem rozšířit si vědomosti,  má možnost pravi-
delně cestovat do univerzitního města. Těmto zájemců vyšla vstříc Česká 
zemědělská univerzita v Praze. Pod záštitou její Provozně ekonomické fakulty 
vznikla Virtuální univerzita třetího věku. Přednášky jednotlivých studijních témat  
vyučující nahráli na videa a ta poskytují  do regionálních středisek. 

A takto se můžeme vzdělávat i my v Dubé.
Díky koordinátorce (tutorce) Ing. Barbaře Vítkové, která se několik let stará  

o několik středisek VU3V v Libereckém kraji a finančního přispění města, 
máme toto středisko od října 2024 i v Dubé.

Deset „seniorstudentů“ absolvovalo svůj první kurz v zimním se-
mestru na téma Genealogie – Hledáme své předky. Během šes-
ti přednášek je Ing. Mgr. Martin Slaboch, Ph.D., který mimo jiné vy-
studoval doktorský obor Etnografie, seznámil s tím, že si dnes kaž-
dý může zjistit, kdo byli jeho předkové. Seznámil je s historii matrik,  
o tom jak se tvoří rodokmen, s vývojem našich příjmení a okrajově i s ge-
netikou.

Pro letní semestr si studenti vybrali kurz Historie a současnost české my-
slivosti. Kurz začíná 12. 2. 2025. Případní zájemci se mohou podrobnosti 
dozvědět na tel. čísle 724 326 684 (Ing. Barbara Vítková).

Danuše Červená

Jak nám pohladili duši
Vedení našeho města, aby zpříjemnilo všem občanům adventní čas, pozvalo 

občany na laskavý pořad s názvem „Jak se hladí duše aneb Vánoce s poezií“ 
ve čtvrtek 5. 12. 2024 od 16 hodin do krásného prostředí nově zrekonstruované 
obřadní síně v Dubé.

Jednalo se o hudebně literární pořad o slavení Vánoc od nejstarších dob až 
po současnost, s hudebními ukázkami nejen klasického repertoáru s vánoční 
tématikou, ale též starých vánočních písní chodských i moravských .

Mluvené slovo zajistil pan PhDr. František Novotný, básník a moderátor 
Českého rozhlasu.

O hudební doprovod se postaralo Pražské smyčcové duo ve složení:
MgA. Eva Šašínková, Ph.D, MBA, virtuoska na kontrabas, pedagožka 

HAMU a doc. Mgr. MgA.  Miloš Černý, koncertní umělec na housle a peda-
gog. Jako hosta si pozvali ještě vynikajícího hráče na cimbál Michala Horsáka.

Tito výše jmenovaní dokázali svým profesionálním a především lidským 
vystoupením naše duše skutečně pohladit a zanechali ve všech přítomných 
krásný pohodový pocit, který nám vydrží hodně dlouho.

Bylo to krásné, děkujeme.
Danuše Červená

V novém roce 2025 se knihovna pro veřejnost poprvé otevře 2. ledna. 
Otevírací doba zůstává neměnná, tedy středa od 16 do 18 hod. a čtvrtek 

od 15 do 17 hod. Poplatek pro letošní rok je opět 100 korun. Těšíme se 
na vaši návštěvu. 

Bc. Lucie Matysová

Městská knihovna Dubá informuje



26 kultura
Andělské rozsvícení vánočního stromečku

Koleda 
v kapli na faře
v Dubé / 5. 1. 2025 / od 8:30

Advent je jedním z nejkrásnějších období v roce a k jeho začátku v našem městě neodmyslitelně patří nejen krásná světelná výzdoba, ale také výstava dět-
ských prací s vánoční tematikou, která je po celý prosinec umístěna v Galerii Šatlava, a hlavně tradiční rozsvícení vánočního stromečku. I tentokrát jsme v Dubé 
ozdobili hned dva stromečky - vzrostlý smrk v parku před nákupním střediskem a stromek, který v posledních letech spolu s betlémem zdobí kout vedle radnice. 

Kdo se na rozsvícení stromečku přišel podívat měl možnost nakoupit si dárky pro své blízké u nachystaných stánků, poslechnout si hudební vystoupení dětí 
ze Sboráčku i pěveckého souboru JEN TAK a třeba se i vyfotit s anděly na chůdách, což je skutečně parádní podívaná. 

Velké poděkování patří všem, kdo se podíleli na přípravách této tradiční akce, která byla jako vždy takovým malým předvánočním pohlazením na duši. 
Děkujeme také všem, kdo nelenili a dorazili za námi. Malou fotografickou ochutnávku jsme pro vás připravili na vedlejší straně. 

mar



Z ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU V DUBÉ 

Foto: Pepa Středa 



OHLÉDNUTÍ ZA ROKEM 2024

Koláž z titulních stránek Dubáčku: Pepa Středa


